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ВНУТРЕННИЙ ТРЕНЕР ВСЕГДА «В ТЕМЕ»
ҚАРЛЫ 
БОРАНМЕН 
КҮРЕС 

В Казахстан из Китая доста-
вят три миллиона флаконов для 
вакцины против коронавируса. 
Транспортировку груза осуще-
ствит АО «НК «ҚТЖ».

6 марта текущего года с китай-
ско- казахстанской материаль-
но-технической базы Ляньюньган 
отправился международный поезд 
«Цзянсу» с 1 110 ящиками, в которых 
находятся флаконы для вакцины 
против коронавируса.  

В пути ценный груз будет пример-
но 6 дней. Его доставят в Алматы.

К слову, в период эпидемии ко-
ронавирусной инфекции из порта 
Ляньюньган железнодорожным 
транспортом через Казахстан в 
страны и регионы Центральной 
Азии доставляются медицинские 
маски, инфракрасные термометры 
и другие материалы для профи-
лактики.

Тем самым АО «НК «ҚТЖ» про-
должает вносить свой вклад во 
всемирную борьбу с пандемией. 
Железнодорожники направили 
усилия для защиты здоровья и 
безопасности и своего коллектива 
– закупали заболевшим коллегам 
лекарства, аппараты ИВЛ, кис-
лородные баллоны. Кроме того, 
многие сотрудники национального 
перевозчика занимались шитьем 
многоразовых масок, развозили 
горячее питание медикам и по-
лицейским. Все эти мероприятия 
соответствовали корпоративным 
ценностям компании и проекту 
«БЛАГО», который был запущен в 
Казахстане.

Айлин БАУРЖАН, Нур-Султан

С НАЧАЛА МАРТА 
ОКОЛО 

РАБОТНИКОВ ПУТИ И  

СПЕЦМАШИН ВЕДУТ 
БОРЬБУ СО СНЕГОМ 
НА ЖЕЛЕЗНОЙ 
ДОРОГЕ В РК.
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В АО «НК «ҚТЖ» объявлен новый набор внутренних тренеров. На                             
сегодняшний день в проекте задействовано 47 действующих внутренних 
тренеров/со-тренеров из числа работников компании. 

По словам специалистов, 
внутренний тренер «убивает 
трех зайцев». Дело в том, что 
когда сотрудники проводят 
мастер-классы для коллег, 
компания не только обучает 
людей, но и экономит, выяв-
ляет и мотивирует лучших, 
накапливает архив ошибок и 
достижений. 

Может быть, внутренним 
тренерам и не хватает пока 
навыков, зато они владеют 
инсайдерской информацией, из-
за чего обучение максимально 
приближено к жизни.

– Подготовка и проведение 
тренинга – огромный скачок 
личностного роста. Человек 
пересматривает массу литера-
туры, изучает источники, ему 
важно быть на высоте перед 
коллегами. Преимущество 
внутреннего тренера еще и в 
том, что он «в теме» и знает о 
рабочих ситуациях не пона-
слышке, – говорит менеджер 
департамента управления 
человеческим ресурсами АО 

«НК «ҚТЖ» Ержан Жаналиев. 
Приглашенный тренер 

вряд ли будет использовать 
на занятиях кейсы из реальной 
практики компании так, как 
это может сделать сотрудник, 
которому известны рабочие 
нюансы – преподать любую 
тему в прикладном контексте. 

Именно по этим причинам 
в 2019 году в АО «НК «ҚТЖ» 
запущен проект по созданию 
института  внутренних тре-
неров. Его цель – развитие и 
обучение работников ком-
пании силами внутренних 
экспертов по разным направ-
лениям деятельности. Так, в 
рамках 4-модульной программы                 
обучения «Внутренние трене-
ры» они, к примеру, прошли 
такие темы, как структура 
и логика тренинга; особен-
ности и принципы обучения 
взрослых; методы и форматы 
преподнесения информации; 
искусство управления голосом; 
умение составлять программы 
тренингов в зависимости от 

целей и задач бизнеса.
Сейчас идет новый набор 

внутренних тренеров. От же-
лающих стать сертифициро-
ванным внутренним тренером 
нет отбоя. Для кандидатур тре-
бованием является написание 
эссе на тему «Почему я хочу 
быть внутренним тренером?». 
Также необходимо записать 
2-минутный видеоролик о себе 
и пройти живое собеседование 
с внешним куратором програм-
мы. Все заявки принимаются 
до 24 марта 2021 года.

«Қазақстан темір жолы» 
ҰК» АҚ Басқарма төраға-
сының орынбасары 
Серік Әбденов Ақтөбедегі                                                        
«Пойыздар қозғалысын 
басқару» орталығына кел-
ді. Қазақстан темір жолы 
үшін тарихи маңызға ие 
жоба қолданыстағы ин-
фрақұрылымды жаңғыр-
туға бағытталған және 
Компанияның Даму стра-
тегиясының мақсаттарына 
толықтай жауап береді.

Серік Әбденов полигонды, пойыз 
диспетчерлерінің жұмыс орын-
дарын аралап көрді. Жаңа жерде 
жұмыс жасап жатқан әр қызмет-
кердің жағдайы мен ұсыныстарын 
сұрап, тілдесті. 

Батыс аймақ бойынша пилоттық 
полигон бес бөлімшенің Ақтө-
бе, Атырау, Маңғыстау, Орал,                                                                   
Қызылорда диспетчерлік орталықта-
рын біріктіреді. Автоматтандыру 
процесі толықтай бір ізге қойылған. 

Орталық өткен жылдың соңын-
да құрылып, жұмысын бастаған. 
Нәтижесінде Батыс өңірі бойынша 
пойыздар қозғалысын жедел орта-
лықтандырылған басқару табысты 
қамтамасыз етілді.

– «Пойыздар қозғалысын басқару 
орталығы» – Ұлттық компанияның  
бірегей жобасы. Оған жыл бойы үлкен 
дайындық жүрді. Өткен жылы циф-
рлық трансформация бағдарламасы 
аясында іске асырылды. Бес өңір: 
Батыс Қазақстан, Атырау, Қызылорда, 
Ақтөбе, Маңғыстау облысындағы 
диспетчерлер бір жерге көшірілді. 

Бүгінде қозғалысты қашықтықтан 
басқару мүмкіндігіне қол жеткізіп 
отырмыз. Компаниямыздың тех-
нологиялық даму мүмкіндіктері 
қашықтан басқару идеясын жүзеге 
асырды. Бұрын жолдың бос немесе 
бос емесі телефонмен хабарланатын. 
Әр облыста отырған диспетчерлер 
телефон арқылы хабарлама алып, 
бағдаршам шамын өзгертіп, бағытты 
түзеп отыратын. Қазір автомат-
тандырудың, тиісті каналдардың 
арқасында барлық жағдай орталыққа 
бірден келеді, сондықтан жаңа жоба 
үмітті ақтады деп сеніммен айта 

аламыз», – деді Серік Әбденов.
Орталық оптикалық-талшықты 

байланыс желісі арқылы теміржол 
станцияларының құрылғыларын 
ұзақ қашықтықтан басқаруға мүм-
кіндік береді. Магистральдық желі 
учаскелерін микропроцессордағы 
диспетчерлендірудің қазіргі заманғы 
жүйесімен жабуды қарастырып, 
теміржол байланысы орталық пункт-
терінің аналогты көлемді жабдығын 
қазіргі заманғы цифрлық жабдыққа 
ауыстыруға мүмкіндік береді.

(Жалғасы 2 бетте)
Суретті түсірген автор

Асель ШАЙХЫНОВА
Нур-Султан

ЖАҢА  ЖОБА  ҮМІТТІ  АҚТАДЫ

Қазіргі таңда Қазақстанның 
барлық өңірлеріне түскен қалың 
қарға байланысты теміржолшылар 
тәулік бойына темір жол төсем-
дерін ақ қардан үздіксіз тазалау 
үстінде. 

Биыл наурыз айының басынан бері 
13 мыңға жуық жолшылар мен 805 
арнайы машина күшімен темір жол-
да қармен күрес жүргізіліп жатыр. 
Бұл ретте қар тазалау жұмыстары 
штатты режимде атқарылуда. Са-
рапшылардың болжамы бойынша, 
қолайсыз ауа-райы әлі бірнеше 
күн сақталады. Соған байланысты 
темір жол инфрақұрылымы нысан-
дарында қармен күрес жұмыстары 
күшейтілді. Осы айдың басынан бері 
33 мың километрден астам темір 
жол бойынан барлығы 248 мың 
текше метр қар шығарылды. Аса 
күрделі метеорологиялық жағдайға 
қарамастан, әсіресе желге қарсы 
жүру мүмкін болмай тұрған кездің 
өзінде пойыздардың үздіксіз, әрі 
қауіпсіз қозғалысын қамтамасыз 
ету үшін қар тазалау жұмыстары 
дұрыс жолға қойылып, тоқтаусыз 
жүргізілуде. 

Жәнібек КЕҢЕС, 
Нұр-Сұлтан100МЛРД

ТЕНГЕ

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

В 2020 году 
железнодорожным 
транспортом 
перевезено 
свыше 
256,5 млн тонн 
грузов 

на 
1,4 млн тонн 
больше, 
чем в 2019 году

ПОГРУЖЕНО 103,2 МЛН ТОНН 
КАМЕННОГО УГЛЯ 2020 г.

НА 700 ТЫС. ТОНН 
БОЛЬШЕ  2019 ГОДА



НА ЭКСПОРТ ОТПРАВЛЕНО 30 МЛН ТОНН УГЛЯ

НА 3% ВЫШЕ 
УРОВНЯ 2019 ГОДА



В 2020 ГОДУ ЭКСПЛУАТАЦИОННЫЙ ГРУЗООБОРОТ 

СОСТАВИЛ БОЛЕЕ 236 МЛРД Т/КМ НЕТТО

ЭТО ЯВЛЯЕТСЯ АБСОЛЮТНЫМ РЕКОРДОМ 
ЗА ПОСЛЕДНИЕ 10 ЛЕТ

ЭТО НА 4% ВЫШЕ 
УРОВНЯ 2019 ГОДА 

805

Жұпарбек СӘБИТОВ,
«Қазкөліккәсіп» ҚБ 
төрағасының орынбасары

5 СТР.

СЕГОДНЯ ПЕРЕД ГРУЗОВЫМИ ПЕРЕВОЗКАМИ СТОИТ МАСШТАБНАЯ ЗАДАЧА 
ПО ПЕРЕХОДУ К НОВОЙ МОДЕЛИ РАБОТЫ, ДЛЯ ЭТОГО КОРРЕКТИРУЮТСЯ ПЛАНЫ, 
РЕАЛИЗУЮТСЯ МЕРОПРИЯТИЯ, НАПРАВЛЕННЫЕ НА ТО, ЧТОБЫ УСЛУГИ ЖЕЛЕЗНОЙ 
ДОРОГИ СТАЛИ БОЛЕЕ ЭФФЕКТИВНЫМИ И КОНКУРЕНТОСПОСОБНЫМИ.

Даурен БИМОВ,
заместитель председателя правления по грузовому движению АО «НК «ҚТЖ»  –  
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ӨНДІРІС

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Тереңөзек 

ЖҮК КӨЛЕМІ КЕМІГЕН ЖОҚ

Әйтсе де, ресурсұстаушылардан қара 
мұнай өнімдеріне деген тапсырыс бұрынғыға 
қарағанда төмен болғанын көреміз. Оған 
әлемдік пандемиямен байланысты на-
рықтағы ауқымды дағдарыс, мұнай баға-
сының құлдырап кетуі, өнімнің болмауы 
және сатып алушылардың төлемқабілет-
сіздігі де себеп.

Теміржолда тасымал ауқымы ай сайын 
жоспарланып, ол әр күнге есептеліп отыра-
тынын ескерсек, бөлімшеде Директорлар 
кеңесінің (ДК) жоспары бойынша пайдала-
ным жүк айналымы өткен жылы 98,3%-ті 
құраған, яғни 2,7 процентке кем. Өткен 
жылдағы негізгі жүк айналымы жоспары 
9408 млнткмнт болса, орындалғаны – 
9249,7 млнткмнт. ДК жоспарына сәйкес, 
жүк вагондарының өнімділігі – 103,8%, 
вагонның орташа тәуліктік жүрісі – 103%, 
тиелген вагонның динамикалық салмағы 
– 101,9%, пойыздың орташа салмағы – 
101,4%, локомотив өнімділігі  – 104,8%, 
локомотив жүрісі – 104,8%, пойыздар 
қозғалысының учаскелік жылдамдығы – 
100,7%, вагондардың бір жүк операциясына 
тұруы – 111,9%. Көріп отырғанымыздай, 
өңірдегі жүк тасымалында айтарлықтай 
ауытқу жоқ. Тасымал көлемінің аздап 
кемуіне вагон тиеуді игермеу, яғни жүк 
вагондарының азаюы себеп болған.

Ал, техникалық жоспарға сәйкес бөлім-
шеде бір жылда пайдаланым жүк айна-
лымы 102,6 %-ті құрап, жалпы негізгі 13 
пайдаланым көрсеткіші жоспардан артық 
орындалып, өткен жылы аймақта жүк 
тасымалы ойдағыдай болғанын көрсетті.

Ал енді кейбір көрсеткіштердің ме-
жеден төмен болуының да өз себептері 
бар. Алдымен оған орташа жүк тиеудің 
және тиелген жүк вагондарының кемуі 
себеп. Ал жүк тиеудің кемуіне әсер еткен 
жағдайларға келсек, Атырау мұнай өңдеу 
зауытының 16 наурыз бен 17 сәуір және 1 
шілде мен 31 тамыз айларында тұтастай 
екі айға жоспарлы жөндеу жұмыстарына 
тұруы себеп болған. Зауыт тұрғасын, өнім де 
шықпайды, сонымен қатар мұнай бағасының 
түсуіне байланысты әлемдік нарықтағы 
жаһандық дағдарыс мұнай өнімдерін алу-
дан бас тарту да өз әсерін береді. Соның 
салдарынан Теңдік станциясынан ашық 
түсті мұнай өнімдерін тиеуші «Батыс Транс 
Групп» ЖШС жүктері азайған. Тиелген 
вагондар аз болған сайын, жүк айналы-
мы да кемиді. 5487 вагон/ 322991 тонна 
мұнай өнімдері, 582 вагон/ 34125 тонна 
химикат өнімнің болмауы және сатып 

«Қазақстан темір жолы» ҰК» 
АҚ Басқарма төрағасының 
орынбасары Серік Әбденов 
Ақтөбеге сапары аясында 
«Пойыздар қозғалысын басқа-
ру орталығы» трансформация 
жобасымен Орал, Атырау, 
Маңғыстау және Қызылор-
дадан қоныс аударған дис-
петчерлердің шаңырағында 
болып, қоныс құтты болсын 
айтып шықты.

Ислам ТАЛҒАТ,
Нұр-Сұлтан

БАҚЫТ ДЕГЕН – 
ЖАНҰЯ ЖАРАСТЫҒЫ...

Қызылорда облы-
сынан көшіп келген 
Мұхтар Кәрімбаев 
қадірлі қонақтарды   
шаңырағында қуа-
нышпен қарсы алды. 
Компания өкілдері 
жас отбасы шаңы-
рағына шашу ретінде 
тұрмыстық техника 
сыйлап, құтты қоныс, 
табысты еңбек тіледі. 

«Бәрі де жақсы, 
жағдай жасалған. Ба-
лабақша да, мектеп 
те үйдің қасында. Ақтөбеге келгенде еш қиындық 
болған жоқ. Әрбір теміржолшыны бір тұлға ретінде 
қарап, барлық жағдайын жасау жобаның салмақты 
екенін көрсетті. Қонысымызды жаңа жерге ауда-
румен қатар, теміржолдағы цифрлық технология 
жетістігі, даму жобасын көзімізбен көріп жатырмыз. 
Ақтөбе ұнады, үлкен қала», – дейді Қызылорда өңірі 
бойынша бөлімше кезекшісі Мұхтар Кәрімбаев. 

Үш ұлдың әкесі Мұхтар кіші ұлының кіндігін 
Ақтөбеде кескен. Жас маман жаңа жерде тағы бір 
ұлды болуын, басшылық құрамның шаңырағына 
келгенін жақсы ырымға жорыды. Ол 11 жылдан 
бері теміржол саласында еңбек өтеді. Жұбайы 
да теміржолшы. Бір салада танысып, бас қосқан, 
келіншегі бала күтімімен қазір үйде отыр. «Бақыт 
деген ол – жанұя  жарастығы» дейді жас отбасы.  

Атырау өңірі бойынша бөлімше кезекшісі Данияр 
Ержанов та жаңа лекпен келген пойыз диспетчері. 
Ол еңбек жолын Мақат станциясында белгі беруші 
болып бастаған. «Ақтөбеге орналасып, жұмыс 
жасап жатырмыз. Жағдайымыз жақсы. Анамды 
да алып келдім. Көш кезінде еш қиындық болған 
жоқ. Жақсы бір қазақы дәстүрмен көшіріп алды. 
Сол кезеңнің өзі біздің есімізде әдемі естеліктермен 
қалды. Алдымыздан ағарған мен бауырсақ алып 
шыққан әріптестеріміз жаңа жерге  бауыр басуға 
көмектесті», – деді Данияр Ержанов. 

Серік Әбденов әр диспетчердің үйін аралап, 
жағдайын сұрап, жайлы тұрмыстарына көз жеткізді. 

Суретті түсірген автор

Елімізде былтырғы жылы көктемде басталған пандемияға қарамастан, Аты-
рау жүк тасымалы бөлімшесі бойынша 2020 жылғы тасымал көлемі әдеттегі-
ден көп кеміген жоқ. Экономиканың негізгі бөлігін құрайтын өңірдегі мұнай 
өнімдерін өндіру, оны тасымалдау көлемі, құрылыс материалдары мен халық 
тұтынатын басқа да тауарлар тасымалы қалыпты деңгейді сақтады. 

ТАСЫМАЛ

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ,
Нұр-Сұлтан

Ислам ТАЛҒАТ,
Нұр-Сұлтан

БАЙҚАУ

Ардан СЕРДАЛЫ,
Ақтөбе

аралығында Қытайға жөнелтілетін кокс, 
пропан жүктерін түсіруге конвенциялық 
тыйым қойылғаны, Қытай аумағында                  
тастанды пойыздардың жиналып қалуы 
және Орта Азиялық темір жол арқылы өтетін 
кейбір жүктердің шектелуі де жалпы жүк 
тиеу көлеміне әсер етпей қоймады. Атырау 
өндірістік-техникалық бөлім мамандарының 
айтуынша, сонымен қатар өткен мерзімде 
транзитті тасымал көлемінің кемуі де бай-
қалады. Бөлімшемен бұрынғыға қарағанда 
тәулігіне екі пойызға кем қабылданып жүр. 
Қиғаш түйіспесінен 1 пойыз, Құлсарыдан 
тәулігіне 1 пойыз кем қабылдануда. Пойыз 
беру де аталған бағыттар бойынша тәулігіне 
бір-бір пойыздан кеміген. 

Пойыздар қозғалысының орташа тех-
никалық жылдамдығының кемуіне жаз 
айларында (шілде, тамыз) кейбір учаске-
лерде жылдамдықты шектеуге ескерту 
берілгендігі, шпалдардың ақаулығы, Мақат-
Сағыз, Мақат-Құлсары, Мақат-Атырау, 
Атырау-Исатай-Қиғаш аралығында ЖЕЙ-
СМАР, қыркүйек-қазан айларында ПРСМ, 
ДУОМАТ жол техникаларымен жұмыс 
жасау үшін және ШЧ, ЭЧ мекемелеріне 
сымдарды ауыстыру, АБ кабель жөндеу, 
релелік шкафтарды, бағдаршамдағы 
трансформаторларды ауыстыру, жоға-
ры кернеулі желілерді тексеру үшін 4-6 
сағаттық «толаскез» алынуы себеп болған. 
Станцияларында жүк операциясына кел-
ген вагондардың тұрып қалуы, жиналуын 
күту, локомотивтерді жалғау жұмыстары 
да техникалық жылдамдықтың төмендеуіне 
әсер етті. Алайда, жалпы алғанда өңірде 
жүк айналымы жақсы қарқында келеді. 

Биылғы жылдың қаңтар айы бойынша 
жүк айналымы 749,7 млнткмнт болып, 
96,1%-ті құрады. Негізгі 9 көрсеткіш 
жоспардан артық орындалды. 

Суретті түсірген автор

БИЫЛҒЫ ЖЫЛ-
ДЫҢ ҚАҢТАР 
АЙЫ БОЙЫНША 
ЖҮК АЙНАЛЫМЫ 
749,7 МЛНТКМНТ 
БОЛЫП, 96,1%-ТІ 
ҚҰРАДЫ. НЕГІЗ-
ГІ 9 КӨРСЕТКІШ 
ЖОСПАРДАН АР-
ТЫҚ ОРЫНДАЛДЫ. 

алушылардың төлем қабілетсіздігінің де 
әсері болды. Сондай-ақ, осы станция бой-
ынша өнімнің жоқтығынан «Парк хранения 
сжиженного газа» ЖШС-ның 736 вагон/ 
34760 т сұйытылған газдан бас тартуы да 
жүк айналымына ықпалын тигізді. 

Жүк жөнелтушілердің жүктен бас тартуы 

да тасымалға тікелей әсер етеді. Мәселен, 
«Теңізшевройл» ЖШС Құлсары станциясынан 
4935 вагон/ 167695 тонна сұйытылған газ 
бен пропан-бутан, 6061 вагон/ 405090 
тонна химикаттарды жіберуден бас тартса, 
сатып алушылардың төлемқабілетсіздігінен 
және зауытта газ тазалау қондырғысының 
жөндеуге тұруы мен 26 шілде мен 30 тамыз 
аралығында «Норт Каспиан Оперейтинг 
Компани Н.В.» зауытында күкірт конвей-
ерінің сынып қалуы салдарынан Қарабатан 
станциясынан «Тенгизская Транспортная 
Компания» ЖШС 2049 вагон/137928 тонна, 
«Истком Транс» ЖШС 660 вагон/42494 
тонна түйіршіктелген күкіртті жібере ал-
маған. Сондай-ақ, маусым айының 17-22 

(Соңы. Басы 1 бетте. )
– Мемлекеттік деңгейде ай-

татын болсақ, бұл – өте үлкен 
жоба. Оны теміржол саласындағы 
ұлы көш деп айтуға болады. Қан-
шама өңірден азаматтарымыз 
отбасыларымен келіп осында 
қоныстанды. Бәрі де заманауи 
принциптерге сай. Дамыған 
елдерде жұмыс бар жерге көшіп, 
жұмысқа тұрып, жағдай жа-
сайды. Біз де тура сол секілді 
ішкі жағдайдың бәрін шештік. 
Көші-қонға қатысты мәселелер   
толық шешілді. Төрт облыстан 
186 қызметкер келді. Тұрмыс 
жағдайлары толық жасалған. 
Азаматтарымыз алаңсыз жұ-
мысқа кіріскен. Технологиялық 
дамудың арқасында кейбір 
диспетчерлік айналымдарды 
біріктіріп жатырмыз. Ол еңбек 
өңімділігін де өсірді. Бұрын 
пойыз қозғалысын үш жүзге 
жуық диспетчер басқаратын. 
Қазір қалған мамандарымыз 
басқа жерлерге ауыстырылды. 
Білімі жеткіліксіз болғандарға 
оқыту бағдарламасы бар, – деді 
Әбденов. 

Ақтөбеге арнайы келген 
Ұлттық компания Басқарма 
төрағасының орынбасары эконо-

микалық тиімділік, бизнес-про-
цестерді жетілдіру, компания 
қызметін цифрландыру мен 
автоматтандыруға бағытталған 
«Цифрлық трансформация» 
бағдарламасының негізгі тұста-
рын түсіндіріп, жобалар туралы 
кеңінен әңгімелеп берді.

– Жобаларды іске асыру 
шығындарды оңтайландыруға, 
қаржылық тұрақтылықты қамта-
масыз етуге, компанияның 
құны мен инвестициялық тар-
тымдылығын арттыруға, бұл 
өз кезегінде қызметкерлердің 
еңбекақысын арттыруға мүм-
кіндік береді. Әр диспетчер 45 
АЕК көлемінде өтемақы алады. 
Ол шамамен 131 мың теңге. 
Егер азаматтарымыз ипотека 
алатын болса, пәтер жалдап 
тұруға берілетін қаржыны ипо-
текаға төлеу мүмкіндігі бар. Ол 
екі жыл бойы жасалады, – деді.

Серік Әбденов орталықты 
аралап көріп, диспетчерлермен 
жеке-жеке тілдесті. Мұхамбет 
Сиятов – Қызылордадан қоныс 
аударған диспетчер. «Қаза-
лы-Сексеуіл учаскесінде қа-
уіпсіздік сақталған. Жолаушылар 
пойызы уақытылы жүріп тұр. 
Участок екі жолақты, автомат-
тандырылған. Бұл аумақ 180 
шақырым. Екінші участок – бір 
жолақты Қоскөл-Сексеуіл деп 

ЖАҢА ЖОБА ҮМІТТІ АҚТАДЫ
аталады. Сексеуіл мен Қараған-
ды арасын байланыстырған 
бір жолақты жаңа жол 270 
шақырымды құрайды. Жалпы 
бұл жердегі барлық учаскелер 
бойынша 450 шақырымды 
құрайды. Ешқандай шағым 
жоқ. Тұрмыстық жағдайым да 
жақсы. Әйелім, үш баламмен 
көшіп келдік. Барлық жағдай 
қамтамасыз етілді. Компа-
ния басшылығына алғыстан 
басқа айтарымыз жоқ», – деді 
Мұхамбет.

Әбденовтің айтуынша, негізгі 
жұмыстар өзіміздің мамандар 
күшімен жасалған.   Байланыс 
каналдары, ІТ мамандары өзіміз-
ден, арнайы бағдарламамен 
жұмыс жасауды ресейлік ма-
мандар келіп көрсетіп кеткен. 
«Мамандарымыз бірден алып 
кетті. Бұл жердегі автомат-
тандырылған қондырғылар 
тікелей интернетке тәуелді емес. 
Біз технологиялық компания 
болғаннан кейін өзіміздің бай-
ланыс каналдарымыз бар. Ол 
интернеттен бөлек. Сондықтан 
қауіпсіздік ең басты мәселе бо-
лып алдын ала шешілген. Биыл 
жоспар бойынша Оңтүстік пен 
Шығыс үшін Алматы қаласында 
осындай орталық ашылады. Ал 
орталық пен Солтүстік өңірдегі 
«Пойыздар қозғалысын басқару 

орталығы» Нұр-Сұлтан немесе 
Көкшетауда ашуды жоспарлай-
мыз», – деді.

Ақтөбе жүк тасымалы бөлім-
шесінің бастығы Бөріхан Сма-
туллаұлы «Пойыздар қозғалысын 
басқару орталығының» мүм-
кіндіктері арқасында төтенше 
жағдай кезіндегі қиындықтардың 
шұғыл шешілгенін баяндады. 
«Ұлпанда болған қиын жағдай 
кезінде қауіпсіздік шарасы бір-
ден ұйымдастырылды. Қазір 
оқиғаға қатысты тергеу, анықтау 
жұмыстары жүріп жатыр. Бұл 
жердегі жұмыстарды ұйымдас- 
тыру кезінде бір жерден басқару 
жобасы үлкен рөл атқарды. Қы-
зылорда, Шалқар, Қандыағаш 
және Сексеуілдегі қалпына 
келтіру пойыздарын көтеріп, 10 
сағаттың ішінде жол ашылды. 
«Пойыздар қозғалысын басқару» 
орталығының арқасында шұғыл 
ұйымдастыру жұмыстары сәтті 
жүзеге асты», – деді Бөріхан 
Беркімбаев.

Жалпы, алдын ала болжам 
бойынша «Пойыздар қозғалы-
сын басқару» орталығын қосу, 
трансформациялау бағдарлама-
сының жобаларын іске асыру 
нәтижесінде 2021 мен 2025 
жылдары кемінде 100 млрд 
теңге мөлшерінде таза пайда 
алу күтілуде.

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

«Жолаушылар тасымалы» АҚ 
билеттерді онлайн сатып алу 
үшін «ҚТЖ билеттері» ресми 
мобильді қосымшасын жаңарт-
ты. Оны Android құрылғысына 
PlayMarket арқылы жүктеп 
алуға болады. Бета-нұсқа-
сының қолданушылары да 
PlayMarket арқылы өз қосым-
шаларын жаңарта алады.

Ислам ТАЛҒАТ,
Нұр-Сұлтан

ТАҒЫ ДА 
ЖЕТІЛДІРЕ ТҮСТІ

«ҚТЖ билеттері» қосымшасы арқылы сіз қажетті 
бағытта пойыздарды іздеу мүмкіндігін пайдалана 
отырып, сапарларыңызды авторизация жасамай-ақ 
жоспарлай және бос орындардың бар-жоғын тексере 
аласыз. Сонымен қатар, авторизациядан кейін сіз 
билетті комиссиясыз сатып алып, төлей аласыз. 
«Жеке кабинетте» сіз бұрын сатып алынған барлық 
билеттер бойынша ақпаратты көре аласыз. Жолаушы-
лар тасымалын ұйымдастырушы компания «ҚТЖ 
билеттері» мобильді қосымшасын үнемі жетілдіріп, 
оның техникалық сипаттамаларын жақсартуда және 
дербес деректерді қорғау бойынша қажетті шара-
ларды қабылдауда. Өткен жылы саусақ ізі - Touch ID 
және Pin-код арқылы мобильді қосымшада аутен-
тификациялау функциясы іске қосылған болатын. 
Жеке деректерді толтырмас бұрын, атап айтқанда, 
маршрутты, вагонды және орынды таңдағаннан 
кейін мобильді қосымшаның пайдаланушылары 
сәйкестендіруден өтеді. 

Жолаушыларға ыңғайлы болу үшін теміржол 
билеттерін сату жүйесін  электрондық  форматта 
жетілдіруге баса назар аударылған. Мәселен, өткен 
жылы BILET.RAILWAYS.KZ сайты Kaspi Банкінің про-
цессингімен толықтырылған еді, яғни бұл тұрғыда 
мүмкіндігі шектеулі тұлғалар үшін жеңілдікті би-
леттерді онлайн рәсімдеу мүмкіндігі пайда болды. 
Балама ретінде онлайн режимде теміржол билеттерін 
интернет-ресурстар және өзіне-өзі қызмет көрсету 
автоматтары арқылы рәсімдеуге де болады. 

СЕРВИС

Ислам ТАЛҒАТ,
Нұр-Сұлтан
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Все службы воедино связаны 
и работают в одном ритме, обе-
спечивая  безопасность движе-
ния поездов. Так, несмотря на 
карантинный период, прошлый 
год здесь закончили с хорошими 
показателями. Грузооборот 
выполнен на 106%. Передача 
экспортных грузов – на 114%, 
импорт – на 101%. Задачи выпол-
няются благодаря правильной 
организации работы и четкому 
взаимодействию всех служб, 
участвующих в перевозочном 
процессе.

– Выполнен установленный 
план ОСЖД, многие наши тру-
женники профессионально 

показали себя при  организации 
приема и отправления поездов, 
маневровых работ, техноло-
гического процесса работы 
станции,  а  также обеспечения 
безопасности движения, охраны 
труда, – говорит главный ин-
женер станции Достык Кайрат 
Каутанов.

В числе приоритетных направ-
лений у работников станции 
на 2021 год – укладка  второго 
главного пути перегона Достык 
– разъезд 19, дополнительных 
приемо-отправочных путей 
в парке «А» станции Достык, 
модернизация поста ЭЦ Достык, 
реконструкция имеющихся 

МИРОВОЕ  ПРИЗНАНИЕ

Директор по цифровым технологиям 
UIC Фрэнсис Бедель поделился с предста-
вителями СМИ, что конкурс прошел среди 
цифровых решений в трех номинациях 
(«Безопасность», «Сервисные решения» и 
«Идеи для повышения производительности 
железнодорожного транспорта»). Также он 
отметил, что 40 компаний со всего мира 
подали свои заявки.

Первое место в номинации «Безопасность» 
заняли компания IVM Srl (Италия) с систе-
мами мониторинга для железнодорожных 
путей и поездов и китайское предприятие 
Beijing Jing Wei Information Technology Co., 
Ltd с программой, которая наглядно иллю-
стрирует уровень риска, основываясь на 
мониторинге железнодорожных участков.

Второе место в номинации «Безопасность» 
заняло АО «НК «ҚТЖ» с интегрированной 
системой «Производственная безопасность» 
среди 194 железнодорожных компаний 
мира в международном конкурсе UIC 

DIGITAL AWARDS-2020, как стартап-проект 
в категории «Безопасность».

Автоматизированная система «Произ-
водственная безопасность» – это цифровая 
мобильная платформа. Модуль позволяет 
сотрудникам железной дороги в режиме 
реального времени зафиксировать на 
мобильное устройство любое нарушение, 
происходящее на железной дороге, и ввести 

его в систему, прикрепив фото- или видео-
подтверждение. После получения сообщения 
событие рассмотрят и примут меры для 
неповторения аналогичного нарушения в 
будущем времени. На сегодняшний день 
в системе зарегистрировано более 110 
тысяч работников. Загрузка мобильного 
приложения возможна через AppStore, 
где в поиске нужно ввести KTZ HSE ISPB.

По словам главного инженера ҚТЖ Батыра 
Котырева, уникальность системы заклю-
чается в том, что она является доступной 
абсолютно для любого работника компании.

– Мобильное приложение работает во 
благо наших сотрудников и отвечает ны-
нешним реалиям, когда важно работать 
в цифровом формате. Каждый сотруд-
ник компании может с помощью смарт-
фона передать в автоматизированную 
систему сообщение о нарушении норм                                                               
безопасности, – отметил он.

Награждение победителей премии                        
состоялось на ежегодной цифровой кон-
ференции МСЖД. 

Фото автора

Премии Международного союза железных дорог 
за цифровые технологии удостоено АО «НК «ҚТЖ». 
Так, Международный союз железных дорог (The 
International Union of  Railways, UIC, МСЖД) подвел 
итоги ежегодного конкурса UIC Digital  Awards-2020. Жюри изучило работы 
инженеров 29 стран. Среди победителей авторы программ для контроля за 
безопасностью движения, специальных приложений для клиентов желез-
ных дорог,  новейших информационных систем для отрасли.

Инфраструктура

ДОСТЫК  НАБИРАЕТ  ОБОРОТЫ
Учитывая тенденцию роста 
объемов перевозок через 
международный переход 
Достык – Алашанькоу и освое-
ние перспективных объемов, 
на станции Достык начали 
реализовывать ряд инфра-
структурных проектов, на-
правленных на увеличение 
пропускной и перерабаты-
вающей способности.

3АКТУАЛЬНО

За прошедшие полтора года с 
момента создания платформой 
Samruk Qyzmet воспользовались 
более 32 тысяч соискателей, 
которые откликнулись 47 тысяч 
раз. Только за прошлый год на 
сайте было размещено свыше                            
4 500 вакансий. С начала этого 
года на работу с помощью плат-
формы устроились 243 человека. 
При этом открылось еще 645 
новых вакансий. 

Необходимо отметить, что 
внедрение платформы обеспе-
чивает прозрачность процесса 
трудоустройства за счет отсле-

живания хода рассмотрения 
заявки на вакансию и получения 
обратной связи «в режиме ре-
ального времени». Кроме того, 
платформа имеет единый доступ 
ко всем вакансиям на админи-
стративные и производственные 
должности группы компаний 
Фонда. К примеру, выпускник 
университета может выставить 
фильтр поиска по критерию «без 
опыта работы», а профессионал, 
наоборот, искать управленческую 
должность. 

Так, 4 марта первый рабочий 
день состоялся у двух проводниц 
поездов №№ 609 и 610, следу-
ющих по маршруту Караганда 
– Жезказган. Эльмира Ербол-

ганова и Айсулу Мустапаева в 
середине февраля откликнулись 
на вакансии проводников, кото-
рые были размещены на Samruk 
Qyzmet. И спустя примерно две 
недели они уже надели форму 
национальной компании.

– До этого я работала в част-
ной фирме. Но я считаю, что 
ҚТЖ надежнее, стабильней. На 
платформе меня зарегистриро-
вала моя знакомая. В течение 
нескольких дней я прошла тести-
рование и собеседование. И вот, 
уже работаем. Сейчас нахожусь в 
Жезказгане, приехали на нашем 
поезде, – рассказывает Эльмира.

Ее коллега Айсулу Мустапаева 
была приятно удивлена тем, как 

быстро прошел процесс отбора. 
– Думаю, мой большой опыт 

сыграл свою роль. Я работаю 
проводником уже более 20 лет. 
Очень рада присоединиться к 
такой большой железнодорожной 
команде. Я тут уже многих знаю, 
и мне радостно, что процесс 
прошел так легко. Современные 
технологии очень полезны в 
таких случаях, – делится она.

Интерфейс платформы удобен 
и прост, он понятен даже для 
тех, кто никогда не использовал 
возможности онлайн-рекрутин-
га. Фильтры помогают найти 
подходящую вакансию. Поэтому 
показатели трудоустройства 
продолжают расти. 

Асель ШАЙХЫНОВА
Нур-Султан

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматинская область

В ОДИН КЛИК
В АО «ФНБ «Самрук-Қазына» активно ра-
ботает единая платформа по прозрачному 
поиску и подбору кадров, трудоустрой-
ству на работу Samruk  Qyzmet. В общей                                                                    
сложности, на сайте представлены вакансии 
166 компаний, включая железнодорожного 
гиганта – АО «НК «ҚТЖ». 

Руслан РАХМЕТОВ,
Нур-Султан

К 2025 году чистые выгоды от 
реализации проектов в рамках 
программы трансформации 
АО «НК «ҚТЖ» могут достичь 
100 миллиардов тенге. Об этом 
во время онлайн-встречи с 
корпоративными блогерами 
компании сообщил директор 
филиала АО «НК «ҚТЖ» - «Центр 
трансформации бизнеса» Серик 
Кандыкбаев. 

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

СИСТЕМНЫЕ 
ИЗМЕНЕНИЯ

На этой неделе для корпоративных блогеров ор-
ганизован пресс-тур в Центр управления движением 
поездов (ЦУДП) в Актобе. Перед поездкой носители 
информации по изменениям в ҚТЖ провели для 
них своего рода вводную лекцию по разъяснению 
программы трансформации и ее основных целей. 

– Трансформация призвана повысить эффективность, 
производительность компании и снизить расходы, 
– отметил в своем выступлении Серик Кандыкбаев. 

Он подчеркнул, что в настоящее время ҚТЖ явля-
ется лидером трансформации в АО «Самрук-Қазына». 
К тому же компания одной из первых вовлекла в 
процесс реализации программы трансформации 
представителей Совета директоров – они не только 
осуществляют контроль, но и активно участвуют в 
формировании перечня проектов, основных целей 
и задач.

С 2019 года компания реализует 60 разных про-
ектов и мероприятий. Поистине прорывным стал 
проект по внедрению мобильного приложения по 
интегрированной системе безопасности, не имеющий 
аналогов на рынке. 

– На 2021-2025 годы перед нами стоит задача до-
стичь порядка 100 миллиардов тенге чистой выгоды 
по всем проектам в рамках программы трансформа-
ции. Все, что мы экономим от снижения затрат, по 
согласованию с акционером будет тратиться на улуч-
шение условий труда сотрудников ҚТЖ и увеличение 
зарплат, – проинформировал Серик Кандыкбаев.

Чтобы изменить эксплуатационные и финансовые 
показатели, с этого года компания пересмотрела 
качественные подходы. К примеру, из порядка 30 раз-
ных инициатив и проектов, реализуемых на данный 
момент в ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки», 10 будут 
в трансформации и затронут ключевые моменты. 
Первое – повышение эффективности локомотив-
ной тяги. Второе – оптимизация бизнес-процессов, 
реинжиниринг, повышение производительности 
труда. Третье – все, что связано с техническим об-
служиванием и ремонтом. И четвертое – все, что 
связано с топливом.

– Работа над этими четырьмя основными ресурсами 
позволит ТОО «КТЖ – ГП» стать более конкуренто-
способным на рынке, – уверен Серик Кандыкбаев.

Кроме того, сформирован большой блок крупных 
проектов по автоматизации и диспетчеризации, а 
также загрузке терминалов АО «Кедентранссервис» 
и АО «Қазтеміртранс». 

– Запланирован отдельный блок по Дирекции 
магистральной сети. К настоящему времени есть по-
рядка 30 инициатив, которые в ближайшее время мы 
будем отрабатывать с Советом директоров, – сказал 
директор филиала «Центр трансформации бизнеса».

ТРАНФОРМАЦИЯ

и строительство новых пяти 
перегрузочных терминалов 
большой мощности с развитием 
сети подъездных и соединитель-
ных путей. 

В планах также строительство 
пешеходного моста, обустройство 
инфраструктуры приграничного 
приемо-отправочного парка 
«Т». Кроме того, рассматрива-
ются перспективные планы по 
переустройству центральной 
горловины станции с укладкой 
дополнительного ходового пути, 
предграничного приемо-отпра-
вочного парка.     

Немаловажное значение уде-
ляется улучшению технологии 
обработки поездов, снижению 
времени оформления перево- 
зочных документов службами, 

задействованными в техпроцессе, 
увеличению производственных 
мощностей  перегрузочных 
терминалов.

 Не забывают в Достыке и 
социальную  сторону. В плане – 
строительство Дома культуры, 
обустройство центра внешколь-
ной работы. Продолжаются 
работы по озеленению поселка, 
обновлению парка отдыха же-
лезнодорожников, капремонту 
автодороги Уш  Арал – Достык 
– госграница.

С учетом развития станции 
Достык  планируется увеличе-
ние перевозок грузов по стыку 
Достык – Алашанькоу по колее 
1520 мм до 18 пар поездов в сутки, 
по колее 1435 мм – до 14 пар.                                                                                                                        

Фото автора 

ДОСТИЖЕНИЕ

В своем письме Ли Вэньсин констатировал факт 
того, что в конце ноября прошлого года местные 
органы власти на станциях Алашанькоу и Хоргос 
приняли более строгие меры по профилактике и 
борьбе с пандемией коронавируса.  

– Уверен, что вы понимаете необходимость выше-
указанных мер, – отметил он.

На просьбу Казахстана ускорить прием зерновых 
грузов Ли Вэньсин подчеркнул, что соответствующим 
структурным подразделениям и Урумчийской железной  
дороге дано поручение активно координировать свои 
действия с местным правительством, где расположены 
приграничные станции, и принимать эффективные 
меры для решения  проблемы.  

– В настоящее время организована разгрузка  мел-
котарных крытых вагонов в приграничном переходе 
и будет изучена дальнейшая доставка, – сказал он.

В целях обеспечения беспрепятственного про-
хождения приграничных перевозок АО «НК «ҚТЖ» 
предложило проводить дезинфекцию внешней части 
транспортных средств в Казахстане. В свою очередь,  
компания «Урумчийская корпорация железных до-
рог» продолжит активно сотрудничать с местными 
властями для выполнения соответствующей работы.

«Уверены, что совместными усилиями мы эффек-
тивно преодолеем негативное влияние эпидемии на 
приграничные перевозки и обеспечим бесперебойную 
работу железнодорожных  перевозок между нашими 
приграничными портами», говорится в письме.

С текстом письма в оригинале можно ознакомиться 
на корпоративном сайте  национального перевозчика 
www.ktzh-gp.kz/

КНР О СИТУАЦИИ 
НА ГРАНИЦЕ

В адрес АО «НК «ҚТЖ» поступил 
официальный ответ на  обра-
щение казахстанской железно-
дорожной администрации за 
подписью заместителя генераль-
ного директора ГК «Китайские 
железные дороги» Ли Вэньсин. 

СОТРУДНИЧЕСТВО

Алинур КУДАЙБЕРГЕНУЛЫ,
Нур-Султан
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Әсіресе, әлеуметтік маңы-
зы бар азық-түлік, тұрғын 
үй-коммуналдық қызметтер, 
дәрі-дәрмектер және тұрғын-
дардың басқа да күнделікті 
қажеттіліктеріне тұтынатын 
заттардың бағасы айтар-
лықтай қымбаттағаны қара-
пайым халықтың қалтасын 
қақты. 

Миллион тұрғыны бар Шым-
кент қаласы республикалық 
маңызы бар қала санатына 
жатқызылып, еліміздегі үшін-
ші мегаполис мәртебесіне 
ие болғалы бірнеше жыл. 
Тиісінше, мегаполисте жаңа 
талаптарға сай өзгерістер бо-
лып жатыр. Соған қарамастан 
Қазақстанда ең аз жалақының 
бірі Шымкент қаласы мен 
Түркістан облысында екені 
жасырын емес. Барлық заттар 
мен тауарлар қанша көтеріліп 
жатса да айлықтың өспейтіні 
халықтың жанына батады.   

ҚР Президентінің 2018 
жылғы 19 маусымдағы №702 
Жарлығының 1 тармағына 
сәйкес және «Қазақстанның 
әкімшілік-аумақтық құрылғы-
лары туралы» 08.12.1993 
жылғы ҚР Заңының 9-бабына 
сәйкес, ҚР Ұлттық экономика 
министрлігінің деректеріне 
сәйкес 1 қазан 2020 жылғы 
жағдай бойынша орташа ай-
лық жалақы 211 226 теңгені 
құрады. Шымкент станциясы 
теміржол торабы қызметкер-
лерінің орташа айлық жалақы-
сы осы кезеңде іс жүзінде 182 
126 мың теңгені құрады. Бұл 
Қазақстан бойынша орташа 
есеппен 16%-ға төмен.

Арнайы зерттеулер бары-
сында «Шымкентте азық-түлік 
арзан» деген әңгіменің жай 
ғана ел арасында айтылып 
жүрген «миф» екеніне көз 
жеткен. Мәселен, үшінші 
мегаполисте коммуналдық 
қызметтерге деп бекітілген 
тарифтер – аймақтағы ең 
жоғары тарифтердің бірі. 
Айталық, табиғи газ тарифі 
Шымкентте 1 текше метрге 
32 теңгені, Алматыда 1 текше 
метрге 29 теңгені, Қызылор-
дада 21 теңгені, Қостанайда 

23 теңгені құрайды екен. Ал 
ауыз су Шымкентте 1 текше 
метр үшін 88 теңге, Астанада 
46 теңге, Алматыда 48 тең-
ге, Таразда 45 теңге. Электр 
энергиясы Шымкентте тариф 
1 квт үшін 14,76 теңгені, ал 
Астанада 1 квт үшін 8,58 
теңгені, Ақтөбеде 1 квт үшін 
11 теңгені құрайды. Демек, 
көріп отырғанымыздай, ком-
муналдық қызметті тұтынуда 
Қазақстан бойынша ең қымбат 
тариф…

Осы жылы теңге бағамы-
ның 13%-ға төмендеуі және 
тұтыну бағаларының өсуі 
мен инфляция Қазақстан 
азаматтарының көпшілігінің, 
оның ішінде Шымкент қа-
ласы мен Түркістан облысы 
теміржолшыларының өміріне 
де айтарлықтай кері әсерін 
тигізді. Ұлттық Банктің дерек-
тері бойынша ең жоғары өсу 
қарқыны нан-ұн өнімдері мен 
жармалар – 13,8%-ға, жеміс-
көкөніс өнімдері – 13,4%-ға, 
ет және ет өнімдері – 14%-ға 
дейін өсті. Ал осы кезде ел-
дегі инфляция 9% деңгейінде 
сақталды. 

Шымкент  филиа лы  
кәсіподақ ұйымының төр- 
айымы Нағима Салықбае-
ваны да толғандыратын осы 
мәселе екен. «Мегаполис 
мәртебесін алған қаланың 
дамуы үшін жасалып жатқан 
жаңа мүмкіндіктер әрбір 
теміржолшының өміріне де 
оң өзгерістер әкелуі қажет. 
Осыған байланысты Түр-
кістан облысы мен Шымкент 
станциясының ірі теміржол 
торабындағы теміржолшы-
лардың еңбекақысын және 
т.б. қызметкерлерге арналған 
басқа да жеңілдіктерді тиісін-
ше арттыру мәселелері туын-
дайды. Олар ҚР Президенті 
қабылдаған шешімдер мен 
Үкіметке және ұлттық ком-
пания басшыларына қалаға 
берілген жаңа мәртебеге 
сәйкес өз қызметкерлерінің 
еңбекақысын қайта қарау 
туралы тапсырмадан хабар-
дар.  Алайда 2 жыл ішінде та-
рифтік кестені қайта қарау, ҚР 

ҮШІНШІ МЕГАПОЛИС: 
ЖАҢА ТАЛАПҚА САЙ ӨЗГЕРІС БАР

Биыл Шымкент жүк тасымалы мен Шымкент магистральдық 
желі бөлімшесіндегі қызметкерлердің көптен бері көтеріл-
меген жалақысы өсіп, теміржолшылардың бір марқайып 
қалғаны рас. Оның үстіне, әлемді шарпыған пандемияға 
орай нарықтағы баға халықтың жағдайына қарайласудың 
орнына шарықтап кеткені жасырын емес.

Жансая СЫДЫҚБАЙ,
Шымкент

КӨКЕЙКЕСТІ

!

Жаңа форматтағы жобаға құрметті теміржолшы Әкімжан Қосанов 
басқаратын дистанциялықтар бір кісідей жұмыла атсалысыпты.                  
Жуырда жылдық конкурс қорытындысы шығарылып,  Жалағаш- 
Тереңөзек теліміндегі СОБ аға электромеханигі Руслан Ермаханов 
жыл үздігі атанды.  Дистанцияның электромеханиктері Қалмақан 
Убашев пен Жұмаділ Әділов екінші және үшінші орындардан көрінді. 
Үздіктерді марапаттау шарасы «Қазкөліккәсіп» ҚБ Қызылорда фили-
алы басшылығы мен ұжым кәсіподағы ұйымының демеушілігімен 
өткізіліп, оза шауып бәйге алғандарға арнайы диплом және Ұлттық 
компанияның эмблемасы бедерленген бағалы сыйлық тапсырылды.

Ең үздік теміржолшыны анықтауда олардың технологиялық процесс 
кестелерін қатаң сақтап, өздеріне сеніп тапсырылған жұмысты кәсіби 
де адал атқарып, жылжымалы құрамдардың қозғалыс қауіпсіздігін 
сақтауды арттыруға қосқан сүбелі үлесі іріктеуге түскен. Сонымен қатар 
үміткерлердің қауіпсіздікті сақтаудағы іс-әрекеттері, жоғары нәтиже-
лері мен түрлі деңгейдегі тексеру мен бақылау кезінде кемшіліктердің 
болмауы, тапсырмалардың мінсіз орындалуы сарапқа салыныпты.

Шын мәнінде бірінен-бірі ажырамастай жалғасып, жымдасып 
жататын тоқсан тараулы теміржолдың белгі беру және байланыс 
саласында жыл бойы үздік нәтиже, кемшіліксіз жұмыс үлгісіне ие 
болу – теміржолшылардың арасынан тек өз кәсібін бес саусағындай 
білетін нағыз теміржолшыға тән ерекшелік. Осындай сан тараулы 
сыннан сүрінбей мәреге жеткен үш үздікті таңдаған комиссия мү-
шелерінің де атқарған жұмысы аз емес. Сондықтан  Қызылорда белгі 
беру және байланыс дистанциясының бастығы Әкімжан Қосанов 
пен дистанция басшысының орынбасарлары Аянбек Бостанұлы, 
Берік Рзалиев және кадр бөлімі, технологиялық бөлім, кәсіпо-
дақ ұйымынан құралған комиссия мүшелері 2020 жылдың үздік 
теміржолшысы деп СОБ аға электромеханигі Руслан Ермахановты 
таңдауы да оңайға түспегені анық.   

– Руслан – тәжірибелі әрі өз ісін жан-жақты меңгерген теміржол-
шы. Ол бұл бәйгеге қатыспаса да  өзіне тапсырылған жұмыстарды 
барынша кәсіби дәрежеде атқаратын электромеханик. Оның жыл 
бойы атқарған жұмыстарын саралағанда кез келген тексеру, тосын 
бақылау, ревизорлық тексеру секілді шараларда ешбір ағаттық жі-
бермегені анықталды. Сондықтан оның еңбегі бағаланып, жыл үздігі 
атағына бір ауыздан лайықты деген тұжырымға келдік. Бұл ұжымның 
кәсіподақ ұйымы бастамасымен және «Қазкөліккәсіп» ҚБ Қызылорда 
филиалы басшылығының қолдауымен дистанция бойынша алғаш 
рет ұйымдастырылып, оған ұжым мүшелерінің бәрі атсалысты, – деді 
кәсіподақ ұйымы төрайымы Ғалия Қожахметова.

Дистанциялықтар алдағы уақытта бұл байқауды тұрақты өткізуді 
дәстүрге айналдырмақ.

Суретті түсірген автор

Байқау

ЖЫЛ  ҮЗДІКТЕРІ 
АНЫҚТАЛДЫ    

Қызылорда магистральдық желі бөлімшесіне қарасты 
Қызылорда белгі беру және байланыс дистанциясында 
өткен жыл бойы теміржолшылар арасында әр маман 
иесінің еңбекке қабілетін шыңдау, озық тәжірибені 
насихаттап жетілдіру арқылы пойыздардың қозғалыс 
қауіпсіздігін сақтауды арттыру мақсатында еңбек 
үздіктерін анықтау конкурсы жүргізілген.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

Бөлімшенің бас инженері                   
Мұхтарбай Битемиров, қозға-
лыс қауіпсіздігіне өрескел нұқсан 
келтіретін жағымсыз жайттардың 
алдын алу бағытында тұрақты 
жұмыс жүргізіліп жатса да, 
пойызды шұғыл тоқтату,  бөгде 
адамдардың теміржолдарда жүруі, 
қараусыз малдың жолға шығып 
кетуі, теміржол мүліктерінің 
ұрлануы сияқты фактілердің 
әлі де көп тіркеліп отырғанын, 
осыған байланысты теміржолға 
жақын маңдағы елді мекендердің 
тұрғындарына ҚР Кодексінің 
559-бабы 1-55-тармағына сәйкес 
1768 үзінді көшірме таратылға-
нын айтады. Онда ереже бұзған 
жағдайда үш АЕК мөлшерінде 
айыппұл салынатыны ескертілген. 

«Біз станцияларда 2578 адам-
ды қамти отырып, 41 жиналыс 
өткіздік. Білім орындарында 
«Теміржол – қауіптілігі жоға-
ры аймақ» тақырыбында 3814 

оқушыға түсіндіру жұмыста-
рын жүргіздік. 4252 мал иесіне                                               
шойын жолдың бойында мал 
жаю және айдап өту ережелерін                                                                                  
таныстырып, қауіпті екенін 
айттық. Сонымен қатар, жол-
да бөгде заттардың жатуы, 
мал жаю, жолдарда бөгде 
адамдардың жүруі, теміржол                                                                                  
қоршауларының қолды болмауы» 
бойынша 25 рейд жүргізілді. 
ЖІІБ, МАИ қызметкерлерімен 
бірлесіп өткелдерде 17 кешенді 
рейд жүргізілді, 903 жүргізушіге 
ережелер таныстырылды, 65 
кәсіпорында 8 түсіндіру жұмысы 
жүргізілді», – деген бас инже-
нер былтыр бөлімше бойынша                      
30,7 км жол бойына малға қарсы 
қоршау орнатылып, 23 км жол 
бойындағы қоршауға жөндеу 
жүргізілгенін, алайда осы қор-
шауларды адамдардың өздері 
бұзып алып кетіп жататынын 
қынжыла жеткізді.  

Президентінің тапсырмасын 
орындау бойынша өзгерту 
туралы шешім жоқ. Тек ком-
пания басшылығының жыл 
сайын еңбекақы қорын 5%-ға 
арттыруынан басқа ештеңе 
жасалмай отыр.  Бүгінгі таңда 
Шымкент қаласы торабы 
теміржолы көлігі қызмет-
керлерінің жалақысы басқа 
облыстармен және Алматы 
және Нұр-Сұлтан қалала-
ры сияқты ірі екі мегаполис 
қалалармен салыстырғанда 
15%-ға дейін төмен», – дейді 
Шымкент филиалы кәсіподақ 
ұйымының төрайымы, орта-
лық кеңесінің мүшесі Нағима 
Салықбаева.

Оның айтуынша, мысалы, 
Шымкент қаласының торабы 
№4 тарифтік кесте бойынша 
жалақы алады, яғни 5 са-
наттағы жұмысшылар мен 
қызметшілер – 75 838 теңге, 
мамандар – 80 355 теңге. 
Алматы қаласы бойынша 
да осындай мамандықтар 
№6 тарифтік кесте бойын-
ша жалақы алады, мұнда 
5 санаттағы жұмысшылар 
мен қызметшілер – 86 180 
теңге, мамандар – 91 313 
теңге алады екен.

Сонымен қатар, үшінші 
мегаполис мәртебесін алған-
нан кейін жеке тұлғалар-
дың салықтық міндеттеме-
лері бойынша орасан зор                                            
өзгерістер болғанын айта 
кеткен жөн. Шымкент қала-
сында жылжымайтын мүлік 
салығы қала облыс орталығы 
болған кезде екі есеге жуық 
өсті. Салық 1 шаршы метр үшін 
36 мың теңге базалық құнымен 
есептелді. Қазір бұл көрсеткіш 
1 шаршы метр үшін 60 мың 
теңгеге дейін шарықтады. Жер 
салығы бойынша қала облыс 
орталығы кезінде 1 шаршы 
метр үшін 0,58 теңге базалық 
ставканы негізге ала отырып 
есептелген болса, енді бұл 
көрсеткіш 0,96 теңгеге дейін 
өсті. Бұл осы Түркістан мен 
Шымкенттегі әрбір теміржол-
шының отбасылық бюджетіне 
оңай тимесі анық.

«Біз осыған орай «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ басшылығы алдын-
да, сондай-ақ есепті жылы 
тарифтік кестені қайта қарау 

және Шымкент қаласы мен 
жалпы оңтүстік аймақтың 
теміржол саласы қызметкер-
лерінің еңбекақысын арттыру 
мәселесінде көмек көрсетуін 
сұрап мәселе көтерген бола-
тынбыз. Сол өтінішіміз орын-
далып, биыл қаңтар айынан 
бастап теміржолшылар 25 
пайыз қосылған жалақыларын 
ала бастады», –  деді Нағима               
Әуезханқызы.

Президент пен Үкіметтің 
шешімі бойынша жыл сай-
ын бюджет саласы қызмет-
керлерінің педагогтар мен 
дәрігерлердің, мемлекеттік 
қызметшілердің еңбекақысын 
25-30%-ға қайта қарау және 
арттыру олардың өмір сүру 
деңгейі мен еңбек қызметін 
арттыруға, олардың әлеумет-
тік-тұрмыстық мәселелерін 
шешуді ынталандыруға бағыт-
талған. Шымкентте 38148 
көпбалалы отбасы тұрады. 
Тұрақты жұмыс орындарының 
болмауына байланысты жұ-
мыссыз жүргендер көп, әсіресе 
көпбалалы отбасылардың 
материалдық әл-ауқаты мәз 
емес. Нағима Әуезханқызы, 
халқы өте тығыз орналасқан 
үшінші мегаполис тұрғында-
рының әлеуметтік ахуалына 
Үкімет тарапынан арнайы көңіл 
бөлінуі қажет деп санайды.   

Шымкент жол бөлімше-
сінің диспетчері Өмірбай 
Алтыбай биылдан бастап 
еңбекақысының айтарлықтай 
өскеніне риза. «Теміржолшы-
лардың жалақысын өсіруге ең 
алдымен кәсіподақ ұйымы 
табандылық танытты. Бұдан 
бөлек, санитарлық-тұрмыстық 
жағдайлар мен түйткілі көп 
мәселелерді де кәсіподақ Ком-
пания басшылығы алдында 
үнемі көтеріп отырады», – 
дейді Өмірбай Ежеуұлы.

Еске сала кетсек, 2021 жыл-
дың 1 қаңтарынан бастап 
жалақының ең төменгі мөл-
шері – 42 500 теңге, мемле-
кеттік базалық зейнетақы 
төлемінің ең төменгі мөлшері 
– 18 524 теңге, зейнетақының 
ең төменгі мөлшері – 43 272 
теңге болып бекітілген бола-
тын. Алайда, 42500 теңгеге 
қазіргі уақытта ешкімнің де 
бір ай өмір сүре алмасы анық. 

АДАМ  ФАКТОРЫМЕН 
АРПАЛЫС...

Шымкент магистральдық желі бөлімшесі –                       
пойыздардың қозғалыс қауіпсіздігін қамтама-
сыз етуге атсалысып отырған ұлттық компания 
филиалдарының  бірі. Десе де, халық тығыз ор-
наласқан бұл аймақта кедергі көп және ол адам 
факторымен байланысты болып отыр. 

Жан ПЕРДЕБЕК,
Шымкент

САРЫАРҚАНЫҢ  ҚАҚПАСЫ  СЫНДЫ

Асхат РАЙҚҰЛ,
Сарышаған

Тоғыз жолдың торабында, күре жолдың бойында 
жатқан Сарышаған станциясын Сарыарқаға ашылған 
қақпа десек болғандай. Шудан өткесін Балқашты 
жағалап Сарыарқаның сайын даласына бет алған 
пойыздар мұнда тоқтамай өтпейді. 

Коронавирусқа байланысты 
енгізілен карантин жағдайында 
да күнделікті шаруа реті бұзыл-
маған станцияда соңғы төрт-бес 
айда тіпті қыза түскен. Бұған 
Сарышаған станциясының ди-
ректоры Руслан Таңатаровпен 
әңгімелескенімізде көз жеткіздік. 
Оның айтуынша, соңғы айларда 
станцияда пойыз қозғалысы 
жиілей түскен. Қаңтар айының 
өзінде жолаушылар пойызынан 
бөлек 40 тақ пойызы, 40 жұп 
пойызы өткен. 

«Сарышаған станциясының 
іргесі 1953 жылы қаланған. Арада 
бір жыл өткен соң, Мойынты-Шу 
теміржол телімі ашылған. Содан 
бері бекет халыққа үзіліссіз қызмет 
етіп келеді. Қазіргі таңда мұнда 31 
теміржолшы еңбек етеді. Барлығы 
да өз істерінің майталмандары. 
Бірақ, бір өкініштісі, Сарышаған 
станциясында бірде-бір «Құрметті 
теміржолшы» жоқ. Бұл – біздің 
қызметкерлердің біліксіздігі емес. 
Бұл аймақта соңғы он жылда 

ешқандай төтенше оқиға болған 
емес. Бұл басшылықтың назарға 
алмағандығынан шығар», – де-
ген бекет басшысы Назымгүл 
Елеусінова есімді парк кезек-
шісін станция ұжымы мақтан 
тұтатынын жеткізді. 

Назымгүл Тәжіқұлқызының 
мұнда табан аудармай еңбек етіп 
келе жатқанына қырық жылдан 
асыпты. Енді бір жарым жылдың 
айналасында зейнеткерлікке  
шығатын көрінеді. Станция ұжы-
мының назы сол, Назымгүлдей 
нағыз өз ісінің майталман маманы 
«Құрметті теміржолшы» белгісіне 
әбден лайық, басшылық соны 
ескерсе дейді. 

Шаруаның жайына қайта 
оралған Руслан Таңатарұлы стан-
цияның қызметкерлері соңғы үш 
айдың өзінде 150 вагонға техни-
калық тұз тиегендерін әңгімеледі. 
Сарышағанның іргесіндегі, 15 
шақырым қашықтықтағы Та-
сарал ауылында өндірілетін тұз 
осы күнге дейін Көктас станци-

ясынан артылып келген.  Бір-
шама уақыттық үзілістен соң, 
аталған өндіріс қайта жанданып, 
енді Орта Азия мемлекеттеріне 
Сарышаған станциясы арқылы 
өнімдерін өткізуде.  

– Олар алдағы уақытта техни-
калық тұзды Ресей нарығына 
шығаратындарын айтып отыр. 
Бұдан бөлек, біздің станциямыз 
арқылы Шайқорық жақтан ке-
летін тауарлар, Мыңаралдың 
цементі, Шудың қасындағы 
Бірлік станциясынан түсті ме-
талл өнімдері өтеді. Олардың 
бірі Өзбекстанға жөнелтілсе, 
бірі Тәжікстанға, тағы бірі Ре-
сейге жол тартады. Теміртау 
қаласында өндірілетін қара 
түсті металдар да біздің станция 

жолдары арқылы Орта Азияға 
ағылып жатыр. Балқаштағы 
«ҚазақМыс» зауыты да біздің 
станция ұжымы көмегіне жүгі-
неді, – дейді Руслан Таңатаров. 

Сарышаған станциясының 
әскери салада да стратегиялық 
маңызы бар. Көршілес Ресей 
Федерациясының бірнеше әскери 
бөлімшесі түрлі техникаларын осы 
станция арқылы тасымалдайды 
екен. Алда «Сарышаған» поли-
гонында үлкен  әскери оқу-жат-
тығу өтпек. Оған қажетті түрлі 
баллистикалық зымырандар, 
танктер, әскери ауыр жүк көлік-
тері теміржол арқылы тасымал-
данбақ. Сол кезде  теміржолшы-
лардың жұмысы еселене түспек. 

Суретті түсірген автор

СТАНЦИЯ
 ТЫНЫСЫ
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Эффективно и оперативно 
погасить пожар на самой 
крупной  железнодорожной 
станции региона трениро-
вались костанайские же-
лезнодорожные пожарные. 

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

БЕЗ  КОМПРОМИССОВ

На станции Костанай состоялись пожарно-так-
тические учения по условному тушению пожара 
цистерны с дизельным топливом.

Эти тренировки проводились с привлечением 
пожарного поезда станции Костанай, подраз-
делений ГУ «Служба пожаротушения и ава-
рийно-спасательных работ» ДЧС Костанайской 
области, формирований звеньев гражданской 
защиты станции Костанай. По словам руково-
дителя учений – начальника противопожарного 
железнодорожного отряда Султана Смамбаева, 
по тактическому замыслу учений, по прибытии 
на станцию Костанай грузового состава обна-
ружена течь цистерны дизтоплива, в результате 
чего произошло возгорание. К месту условного 
пожара немедленно прибыли спецрасчеты и тех-
ника – всего 53 человека, 4 единицы техники, в 
том числе пожарный поезд. 

Первым делом, сообщил Султан Смамбаев, был 
развернут оперативный штаб,  затем произведена 
разведка для определения решающего направле-
ния, после чего силы и средств направлены на 
тушение пожара.

 В соответствии с боевым расчетом, действия 
огнеборцев были уверенными и быстрыми. В ско-
ром времени возгорание удалось локализовать, 
а затем полностью ликвидировать. По итогам 
учений руководство вынесло свою положитель-
ную оценку. 

– Цель нынешних учений – отработка взаимо-
действия между ГУ «Служба пожаротушения и 
аварийно-спасательных работ» ДЧС Костанайской 
области, АО «НК «Қазақстан темір жолы», а также 
проверка готовности формирований, привлека-
емых для тушения пожаров. Все эти цели были 
достигнуты, – отметил Султан Смамбаев

Фото автора

На станции Жанаарка Кара-
гандинской области назрела 
необходимость строитель-
ства наземного перехода 
для безопасного перехода 
местных жителей через же-
лезнодорожные пути.

Светлана МОГАЙ,
Караганда

НУЖЕН   ПЕРЕХОД

Такого мнения придерживается главный ре-
визор департамента безопасности движения АО 
«НК «ҚТЖ» по Карагандинскому участку Булатбек 
Альмурзаев.  По статистике, в прошлом году на 
станции пострадали пять человек – двое из них 
погибли, трое получили различного рода травмы.  

Как отметил Булатбек Альмурзаев, наземный пе-
реход должен иметь стойки с бетонно-арматурным 
основанием, то есть полностью соответствовать 
типовому инженерному проектированию. 

– На сегодняшний день ситуация с безопасностью 
на железнодорожных путях с людьми и со скотом 
остается плачевной. Об этом говорит неутешитель-
ная статистика. Также при проведении очередного 
капитального ремонта необходимо возведение 
скотоизгороди, так как зачастую животные предо-
ставлены сами себе и гибнут, оставшись на путях 
без присмотра, – считает он.

Кроме того, на объекте повышенной опасности 
зафиксировано нахождение людей. Известны слу-
чаи, когда взрослых и несовершеннолетних сбивали 
поезда. Так, в апреле прошлого года под колесами 
локомотива погиб 31-летний  мужчина.              

По словам жителей станции Жанаарка, когда на 
путях находится товарный состав, то его приходится 
обходить. Это занимает достаточно много времени.  
Поэтому некоторые  жители с целью экономии 
времени  предпочитают пролазить под составами, 
и это иногда приводит к печальным последствиям. 

В настоящее время, согласно проекту «Пешеход-
ный переход»,  разработана сметная документация, 
которая находится на государственной экспертизе. 
Возможно, в этом году проблема жителей станции 
Жанаарка будет решена.

БЕЗОПАСНОСТЬ

О том, какие новшества пла-
нируется реализовать в 2021 
году, рассказал заместитель 
председателя правления по гру-
зовому движению АО «НК «ҚТЖ» 
–  генеральный директор ТОО 
«КТЖ – Грузовые перевозки» 
Даурен Бимов.

– Даурен Оралсынович, же-
лезная дорога в любой стране 
– это лакмусовая бумажка 
экономики. Если идет спад 
или, наоборот, рост, это отра-
жается на объемах перевозок. 
Отразилась ли эпидемиологи-
ческая обстановка на объемах 
железнодорожных грузовых 
перевозок? С какими итогами 
завершили 2020 год?

– Несмотря на распространение 
коронавируса и введение в стране 
чрезвычайного положения, в 2020 
году грузовые железнодорожные 
перевозки осуществлялись в 
штатном режиме. В отличие от 
пассажирского движения, они не 
прерывались. Поэтому мы смогли 
достичь хороших результатов. 
В 2020 году железнодорожным 
транспортом перевезено свыше 
256,5 миллиона тонн грузов, что 
на 1,4 миллиона тонн больше, 
чем в предыдущем.

Драйверами роста грузовых 
перевозок стали каменный уголь, 
железная руда, черные металлы, 
цветная руда. Национальный пе-
ревозчик грузов выполнил планы 
по транспортировке социально 
значимых грузов, таких как зерно 
и уголь. В 2020 году погружено 
103,2 миллиона тонн каменного 
угля, что на 700 тысяч тонн выше 
показателя 2019 года. В том 
числе в адрес коммунально-бы-
товых предприятий и для насе-
ления страны доставлено свыше                                                                      
73 миллионов тонн. На экспорт 
отправлено 30 миллионов тонн 
твердого топлива, что на 3% 
выше уровня предыдущего года. 
Свыше 9,2 миллиона тонн зерна 
нового урожая перевезено в 2020 
году, в том числе 6,7 миллиона 
тонн – на экспорт. Казахстанское 
зерно доставлялось в Узбекистан, 
Таджикистан, Туркменистан, 
Кыргызстан, Афганистан, Ки-
тай, Россию. В международных 
железнодорожных сообщениях 
наблюдался рост объема пере-
возок, в том числе с Китаем.

По итогам 2020 года эксплу-
атационный грузооборот со-
ставил более 236 миллиардов 
тонно-километров нетто, что 
на 4% выше уровня 2019 года и 
является абсолютным рекордом 
за последние 10 лет.

НАДЕЖНОСТЬ, 
ЭФФЕКТИВНОСТЬ, 
АВТОМАТИЗАЦИЯ
– Какие проекты сейчас для 

вас в приоритете и как их вы 
намерены развивать в сегод-
няшних условиях?

– В ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» разработан топ-30 
инициатив (10 проектов и 20 
ключевых задач) на 2021 год, 
направленные на глобальную 
трансформацию грузовых же-
лезнодорожных перевозок по 
пяти стратегическим секторам 
развития: клиентоориенти-
рованность, конкурентоспо-

собность, систематизация, 
цифровизация и повышение 
доходности (эффективности).

В рамках инициированных 
проектов будут внедрены                        
современные стандарты                                                        
обслуживания клиентов и пе-
редовые IT-технологии, оптими-
зированы и автоматизированы 
бизнес-процессы организации 
перевозок, сокращена себестои-
мость и исключены убыточные 
участки и т.д.

Сегодня для нас важно в цен-
тральном аппарате и филиалах 
организовать работу, нацеленную 
на высокие результаты. Большое 
внимание будет уделено вопросу 
систематизации технологических 
процессов. Уменьшится время на 
достижение поставленных задач, 
налаживание взаимодействия 
между основными подразде-
лениями и вспомогательными 
службами, исключится дублиро-
вание функций подразделений. 
Будет разработана оптимальная 
структура организации с уси-
лением блока маркетинга, IT, 
способная успешно работать в 
условиях  конкурентной среды 
в секторе грузовых перевозок.

Ключевым трендом развития 
станет цифровизация. Информа-
ционные технологии повысят 
скорость и достоверность обра-
ботки данных, минимизируют 
человеческий фактор, повысят 
производительность.

В целом, все эти шаги направ-
лены на рост эффективности 
и доходности предприятия. 
По предварительным подсче-
там, экономический эффект 
от реализации данных топ-30 
инициатив составит более 50 
миллиардов тенге.

Для воплощения в жизнь про-
ектов требуется сплоченность и 
вовлеченность каждого работ-
ника коллектива.

В рамках топ-30 инициатив 
планируется максимально эф-
фективно организовать работу 
структурных подразделений, 
которые станут образцовыми, 
с дальнейшим применением 
эталонного примера на других 
структурах. Среди них локомо-
тивные депо Семей, Оскемен, 
вагонные депо Алматы, Атырау 
и отделения дорог Шымкент, Ко-
станай. Образцовое предприятие 
– это прежде всего образцовое 
по показателям. Главным пока-
зателем на железнодорожном  
транспорте является охрана 
труда и техника безопасности, 
на что необходимо уделять осо-
бое внимание. Касательно про-
изводственных показателей в 
рамках проектов «образцовые 
предприятия» будут внедрены 
лучшие передовые технологии, 
отработаны каждые отдельные 
участки производства, сокращены 

издержки и оптимизированы 
технологические процессы. Ба-
зовые требования к образцовым 
структурам станут надежность, 
эффективность, автоматизация. 
В отделениях дорог повысится 
эффективность перевозочной 
деятельности и грузовой ком-
мерческой работы.

Отбор структур для участия в 
периметре проектов был произ-
веден с учетом их географиче-
ского расположения для мак-
симального и одновременного 
задействования всех регионов 
Казахстана, а также для участия 
в одном проекте не менее двух 
предприятий для обеспечения 

принципа состязательности.
Успешный опыт развития об-

разцового подразделения будет 
тиражироваться на другие депо, 
отделения дорог.

РАБОТА НА РЕЗУЛЬТАТ
– Какие будут приняты меры 

по сокращению удельного рас-
хода топливно-энергетических 
ресурсов (ТЭР)?

– В условиях роста стоимо-
сти энергоресурсов задача по 
их экономии для нас важная 
и актуальная. Наиболее энер-
гозатратной статьей бюджета 
являются расходы ТЭР на тягу 
поездов. Структурные подраз-
деления ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» имеют потенциал 
для дальнейшего снижения рас-
хода топливно-энергетических 
ресурсов.

Меры по снижению энерго-
емкости позволили в 2020 году 
сократить удельный расход то-
пливно-энергетических ресурсов 
более чем на 11 тысяч тонн. 
Важной задачей на этот год 
является повышение эффектив-
ности внедряемых мероприятий 
в рамках бережливого производ-
ства, реализация проектов по 
удлинению плеч обслуживания, 
сокращение малодеятельных 
участков, порожних пробегов. Еще 
одним значительным резервом 
экономии является выработка 
мер для исключения несанк-
ционированного слива ТЭР и 
контроль процесса экипировки 
локомотивов.

– Каких еще изменений 
можно ожидать в ближайшем                 
будущем?

– В рамках программы циф-
ровой трансформации АО «НК 
«Қазақстан темір жолы» запусти-
ло пилотный полигон в Актобе 
«Центр управления движением 
поездов», который объединил 
диспетчерские центры пяти 
отделений магистральной сети 
– Актобе, Атырау, Мангистау, 
Уральска, Кызылорды. Автома-
тизация процесса управления 
перевозками внесет весомый 
вклад в развитие железной 
дороги.

Центр управления движением 
поездов реализуется в три этапа. 
К июлю 2021 года планируется 
перейти ко второму этапу. Про-
цесс будет завершен в 2022 году.

Создание регионального цен-
тра управления движением поез-
дов обеспечит централизованный 
контроль поездного положения и 
управление движением поездов 
с отображением всех данных на 
едином «коллективном табло». 
В результате процесс передачи 
и получения информации о 
показаниях светофоров, стре-
лочных переводов, приближения 
поезда будет автоматизирован. 
Реализация пилотного полигона 
позволит увеличить маршрутную 
скорость транзитных поездов, 
гарантийные плечи локомотивов 
и вагонов, а также оптимизи-
ровать диспетчерские круги.

МАСКИ И ДИСТАНЦИЯ
– Из-за распространения пан-

демии офисные работники ТОО 
перешли на дистанционный 
формат работы. Насколько он 
эффективен? Сохранится ли 
такой режим работы в будущем?

– На железной дороге прини-
маются профилактические анти-
ковидные меры  защиты жизни и 
здоровья работников. Офисные 
сотрудники центрального ап-
парата ниже уровня директора 
департамента, отделений дорог, 
станций, депо переведены на 
дистанционную форму работы.

Для исключения заражения 
коронавирусной инфекцией 
железнодорожники обеспече-
ны медицинскими масками, 
одноразовыми перчатки и те-
пловизорами. Во всех адми-
нистративных зданиях усилен 
санитарно-дезинфекционный 
режим. Совещания, технические 
занятия проводятся в режиме 
«онлайн».

При приеме грузовых поездов 
по межгосударственным стыко-
вым пунктам и пограничным 
переходам максимально исклю-
чены контакты железнодорож-
ников, соблюдаются санитарные 
требования.

В рамках топ-30 инициатив 
планируется внедрить в пилот-
ном режиме проект «ГП-онлайн 
(backoffice)» – «Полная дистан-
ционная работа центрального 
аппарата». Это позволит обе-
зопасить наших работников и 
дополнительно оптимизировать 
расходы на офисные поме-
щения, аренду автомобилей, 
канцелярские товары, связь и 
интернет.

Сергей САДЫКОВ, 
Нур-Султан

Фото Александра ЖАБЧУКА

время  реформ
Несмотря на пандемию covid-19, ставшую серьезным испытанием для экономики 
страны, железнодорожные грузовые перевозки завершили год в плюсе. Работа 
не останавливалась даже в период ЧС. Сегодня перед грузовыми перевозками 
стоит масштабная задача по переходу к новой модели работы, для этого коррек-
тируются планы, реализуются мероприятия, направленные на то, чтобы услуги 
железной дороги стали более эффективными и конкурентоспособными.

ПО ИТОГАМ 2020 ГОДА ЭКСПЛУАТАЦИОННЫЙ 
ГРУЗООБОРОТ СОСТАВИЛ БОЛЕЕ 
236 МИЛЛИАРДОВ ТОННО-КИЛОМЕТРОВ 
НЕТТО, ЧТО НА 4% ВЫШЕ УРОВНЯ 2019 ГОДА 
И ЯВЛЯЕТСЯ АБСОЛЮТНЫМ РЕКОРДОМ ЗА 
ПОСЛЕДНИЕ 10 ЛЕТ.

Интервью

УЧЕНИЯ
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САЛА ТЫНЫСЫ

Осылайша, шекара маңын-
дағы станцияларда вагондардың 
тұрып қалуы қосымша шығын-
дарға, кейбір жағдайларда жүк 
сапасының жоғалуына әкелуде. 
Ақпан айында тасымалдау 
жоспары тек 76%-ға, 2021 
жылдың екі айында 74%-ға 
орындалған. Алайда, Қытай 
елінен шыққан жүктің жағдайы 
мүлдем өзгеше. Қазақстан та-
рапы ҚХР-дан транзиттік және 
импорттық жүкті қабылдау 
бойынша өз міндеттемелерін 
толық орындап отыр. «ҚТЖ-Жүк 
тасымалы» ЖШС деректері-
не сүйенсек, ақпан айында 
Қазақстан жүкті жоспардан 
10%-ға жоғары, ал өткен жылға 
қарағанда 206%-ға жоғары 
қабылдады. Осы жылдың екі 
айында бұл көрсеткіш биылғы 
жоспарға қарағанда 4 пайызға, 
ал өткен жылға қарағанда 68 
пайызға өсті.

Қытай тарапы енгізген 
антиковидтік шаралардың 
салдарынан Достық станциясы 
бағытында жүк тиелген 12 мың 
вагон Қазақстанның теміржол 
магистралінде жиналып қал-
ды. Жаппай экономикалық 
күйреуге жол бермеу үшін 
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС 
үстіміздегі 1-31 наурыз ара-
лығында ҚХР бағытындағы 
жүк транзитіне, 1-15 наурыз 
аралығында контейнерлердегі 
жүктерден басқа барлық жүк-
терді тасымалдауға, ал 1-20 
наурыз аралығында жабық 
вагондардағы астық жүктерін 
тасымалдауға тыйым салып 
отыр. Осы мәселе хақында 
жүк жөнелтушілер, трейдерлер 
мен экспорттаушылар дабыл 
қағуда. Олар бұл ахуалдың 
бизнеске қалай әсер еткенін 
және елдің қарапайым эко-
номикасына қандай қауіп 
төндіретінін айтты.

Вагондар жетіспеушілігі 
туындауда  
Қытай мемлекетінің қа-

зақстандық вагондарды қа-
былдамауына байланысты 
экспорттаушылар бүгін басқа 
бағыттарға жүк жіберуде 
жылжымалы құрам жетіс-                                                                 
пеушілігіне тап болып отыр. 
Оларды  көлік шығынынан 
бөлек, шекарада тұрып қалған 
тауарлардың сапасы да алаңда-
тады. Өйткені, жабық вагон-
дағы үлкен қапшықтарға тиел-
ген бидай, тағы басқа тауарлар 
сапасының бұзылуына  әкелуі 
әбден мүмкін.

«Менің ойымша, Қытай 
тарапымен кездесіп, олар-
ды біздің жүктерімізді көп 
көлемде қабылдап алып, тез 
арада түсіруге және вагон-
дарымызды кері қайтаруға 
келістіріп көндіру керек. Қазіргі 
қалыптасып отырған жағдай 
біздің бизнесімізге ғана емес, 
екі елдің қарым-қатынасына 
да теріс әсер етері анық. Бұл 
тұрғыда  Сыртқы істер министр-
лігі,   Сауда және интеграция 
министрлігі, басқа да мүдделі 
құрылымдар жұмыла жұмыс 
істеу керек. Ал бүгінгі ахуалға 
қарап отырсаңыз, бұл мәселе 
тек ҚТЖ компаниясынан басқа 
ешкімді алаңдатпайтын тәрізді. 
Бұл жалпы дабыл қағатын 
жағдай. Қытай елінің неліктен 
жүктерді, әсіресе жабық вагон-
дардағы бидайды қабылдама-
уының себептерін көрсеткен 
ресми құжаттарын ешкім де 
ұсына алмай және түсіндіре 
алмай отыр. Біз қытайлық 
COFCO серіктесімізге ҚХР-
дағы жағдайға байланысты 
сұрау салдық, бірақ олар да  
беймәлім бір себептермен өз 
билігінен түсініктеме алуға 

Көрші Қытай елінің «табалдырығына» келіп тұрған қазақстандық тауарды қабылда-
май, ескертусіз және ресми ультиматумсыз шекараны жапқанына бірнеше ай болды. 
Көп жылдар бойы қалыптасқан Қытайға жүк жөнелту процедурасы әп-сәтте күрделі 
логистикалық операцияға айналды. Елімізде жүктің қайта тиелуін күткен вагондар 
бірнеше айдан бері шекара тұсында қаңтарылып тұр. Қазақстанның ірі экспорт-                                                                                                                    
таушыларының бірі болып табылатын аспан асты елінің қозғалар түрі жоқ. Бұл жағдай 
Қазақстанның бизнесіне қатты әсерін тигізуде. 

ҚЫТАЙ ТАРАПЫ ЕНГІЗГЕН АНТИ-
КОВИДТІК ШАРАЛАРДЫҢ САЛ-
ДАРЫНАН ДОСТЫҚ СТАНЦИЯСЫ 
БАҒЫТЫНДА ЖҮК ТИЕЛГЕН 12 
МЫҢ ВАГОН ҚАЗАҚСТАННЫҢ 
ТЕМІРЖОЛ МАГИСТРАЛІНДЕ 
ЖИНАЛЫП ҚАЛДЫ.

бөлігін жүкті шекараға жеткіз-
геннен кейін төлейді екен. Ал 
бүгін олар жүкті шекара асыра 
алмағандықтан фермерлерге 
төлей алмай отыр. Өз кезегінде 
шаруа қожалықтары да егін 
егуге дайындық жасай алмай 
отыр. Шаруалар өз өнімдерін 
елде сата алмайды, өйткені ішкі 
нарық оны қабылдауға дайын 
емес көрінеді. Мысалы, біздің 
елімізде сұранысқа ие емес 
зығыр өнімдері толығымен 
экспортқа шығарылады. Бұл 
өнімді өндіруде бес жыл ішінде 
Қазақстан үлкен жетістікке 
жетіп, үш жыл қатарынан зығыр 
өсіру көлемі бойынша бірінші 
орынға шыққан болатын. Тіпті, 
Қытай нарығына шығудың арқа-
сында Канаданы ығыстырды. 
Ал бүгінде еліміздің шаруалары 
қоймаларда жатқан тауарларын 
сата да алмай отыр. 

Шекарада көп тұрып қалған 
жүк сапасы нашарлай бастайды. 
ҚХР-дағы сатып алушы мәлім-
делген сапаға сәйкес келмейтін 
тауарды қайтарып жібере ме 
деген де қауіп бар. Көптеген 
сауда компаниялары банкротқа 
ұшырау алдында тұр. Бұл мәселе, 
мемлекет басшылары арасында 
жоғары деңгейдегі келіссөздер 
арқылы шешімін табуы тиіс деп 
ойлаймын. Мәселені күн сайын 
бақылауға алып, шешімін табу 
үшін ҚР премьер-министрі 
деңгейінде жұмыс тобын құру 
қажет. Ресей сияқты бізге де 
тауарларды қаптардан алып, 
бейтарап жолақта биг-бегтерге 
қайтадан буып түюге бола-
ды. Біз Қазақстаннан Қытайға 
кіретін әрбір вагонға қатысты 
COVID-19-дың жоқтығын растай-
тын қорытынды шығында-
рын алуға дайынбыз», – дейді 
«GREENGOLDSKO» компания-
сының бас директоры. 

Бар үміт – 
контейнерлік тасымалда
Азық-түлік келісімшарт корпо-

рациясының ауыл шаруашылығы 
өнімдерін сатып алу және өткізу 
департаментінің директоры 
Рустам Жанатаев, елімізде 
контейнерлік тасымалды дамы-
туға және астық терминалын 
құруға кеңес береді. 

«Қытай халық республикасы 
Қазақстан үшін үлкен әрі ауқым-
ды нарық және біз сол нарықтан 
орын алуға ұмтылуымыз керек. 
Ал ол үшін контейнерлік тасы-
малдарды дамыту,  сәйкесінше, 
астықты контейнерлерге тиеу 

үшін элеваторларды қажетті 
жабдықпен жарақтандыру 
қажет. Қазір элеваторлардың 
көпшілігінде мұндай техникалық 
мүмкіндіктер жоқ. Сонымен 
бірге бұл мәселені Қытаймен де 
пысықтау қажет. Мысалы, біздің 
негізгі астық сатып алушымыз 
– қытайлық COFCO мемлекет-
тік компаниясы астықты тек 
жабық вагондар мен қаптарда 
қабылдайды. Бұл талаптар-
ды өзгертетін кез келді. Биыл 
көлік коллапсы орын алды. 
Егер біз Қытайға экспортты 
ұлғайтқымыз келсе, онда сол 
ел аумағында астық терми-
налын салу керек. Әрине, бұл 
тың идея емес, бірақ біз үшін 
перспективалы», – дейді ол. 

Құзырлы органдар 
неге үнсіз?
Қытайдың еліміздің жүк 

пойыздарын қабылдамауына 
қатысты сан-саққа жүгірген 
түрлі әңгімелер өрбуде. Оған 
негіз де жоқ емес. Себебі, ҚР 
мемлекеттік органдары мен 
«ҚТЖ» компаниясына 2020 
жылдың маусымынан бастап 
қытай тарапынан шекарада ка-
рантиндік шараларды күшейту 
туралы ресми мәлімдемелер 
жіберілмеген. 

«Бүгінгі таңда логистикалық 
бизнес қиын кезеңді бастан ке-
шуде. Өйткені шекаралардағы 
кептелістер, көлік қуаттарының 
тоқтап қалуы –  Қазақстандағы 
және шекаралас елдердегі бар-
лық жүк тиеу кампаниясын 
бұзып, жүктердің басқа бағыттар 
бойынша қозғалысын шектеп 
отыр. Жүкті жеткізу және ше-
карадан өту уақыты ұлғайды, 
қосымша шығындар пайда 
болды, бір нәрсені жоспарлау 
және ағымдағы экспорттық 
келісімшарттарға қызмет 
көрсету де күрделенді. Вагон 
операторлары мен ұлттық жүк 
тасымалдаушы қыруар шығынға 
ұшырауда, жүк жөнелтушілер 
валюталық түсімді жоғалтып 
отыр. Оларға өз қызметтеріне 
қолдау көрсету, персоналдарға 
жалақыны уақытылы төлеу 
қиындап кетті», – дейді  «Тран-
ко» АҚ көліктік-логистикалық 
компаниясы бас директорының 
орынбасары Сергей Анашкин.

Бір қызығы, ҚХР ҚТЖ-ның 
Тасымалдау жоспарын мақұлдап 
отыр, бұл олардың жүкті қабыл-
дауға ниетті екендерін көрсе-
теді, алайда, технологиялық 
тұрғыдан іске аспай отыр. Ал 

Қазақстан – Қытай:
ЖҮК ҚАБЫЛДАМАУДАҒЫ 
ЖҰМБАҚ ЖАҒДАЙ

САРАПТАМА

жүгіне алмады.  Сондықтан 
біз түсініксіз жағдайда қалып 
отырмыз. Егер себеп COVID-19-
дан қорғану мақсатында жүкті 
қабылдамауға келіп тірелсе, бұл 
мәселе шешілді. Олай дейтініміз, 
ҚР аумағында вагондарға сани-
тарлық өңдеуді жүргізу және сол 
арқылы пойыздарды тапсыру 
уақытын жеделдету үшін дезин-
фекциялық станция орнатуға 
ниет те, мүмкіндік те бар», – 
дейді «Астық Транс» АҚ бірінші 
вице-президентінің кеңесшісі 
Бауыржан Шәкіров. 

Егіс науқанына 
қауіп төніп тұр
«GREENGOLDSKO» ком-

паниясының бас директоры 
Қанат Баймұхамбетов екі ел 
шекарасындағы жағдай егіс 
науқанына да қауіп төндіріп 
отырғанын айтады. Көптеген 
жылдар бойы Қытайға ауылша-
руашылық өнімдерін экспорт-
тап келген олар, өткен жылы 
алғаш рет осындай проблемаға 
тап болды.

«Қытай біржақты тәртіппен 
жүк қабылдауды тоқтатты. 
Осыған байланысты біздің 
вагондарымыздың бір бөлігі 
ҚХР шекарасында тұр, ал екін-
ші бөлігі Қазақстанның түрлі 
станцияларында жинақталған. 
Бұл, міне, бірнеше айға созылу-
да. Өткен жылдың желтоқсан 
айынан бастап біз бірде-бір 
вагон жіберген жоқпыз. Мұның 
себебін ешкім айта алмайды, 
ресми құжаттар, мәлімдемелер 
жоқ. Ал Қытайдан Қазақстанға 
барлық тауарлар еш кедергісіз 
өтуде. Біз жергілікті атқарушы 
органдарға, ауыл шаруашылығы 
министрлігіне, сауда және 
интеграция министрлігіне 
жүгіндік, ешқандай қолдау 
шаралары көрсетілмеді. Мәселе 
әлі шешілер емес. Бұл жағдайда 
бізге қолұшын беріп жатқан 
жалғыз компания – «ҚТЖ» ҰК» 
АҚ мен оның еншілес ұйымы 
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС. 
Олар мәселені шешуге ұмтылып, 
қытай тарапымен кездесіп, 
келіссөздер жүргізуде.

Біз қытайлық серіктестер-
мен қарым-қатынасты жылдар 
бойы орнаттық. Ел Президенті 
экспортты ұлғайту керектігін, 
бұл жаңа жұмыс орындарын 
құруға ықпал ететінін көп айта-
ды. Шынында да, шаруалар өз 
өнімдерін экспортқа сата оты-
рып, егіс алқаптарын кеңейтіп, 
қызметкерлердің жалақысын 
көтерді. Ал енді қазіргі жағдай, 
егіс науқанына қауіп төндіріп, 
қалыптасқан ырғақты бұзу 
алдында тұр», – дейді Қанат 
Баймұхамбетов. 

«GREENGOLDSKO» компа-
ниясының басшысы диқандар-                          
мен тікелей жұмыс істейтін-
дерін айтады. Олардан тауарды 
қарызға алып, ақшаның бір 
бөлігін бірден төлесе, енді қалған 

көліктегі басты заң – ол нақты 
жоспарлау. Жоспарды әзірлеу 
кезінде көлік активтері мен 
құралдары жұмылдырылады. 
Мұндай ауытқу орын алған 
кезде, логистикалық тізбек 
болжап біле алмайтын халге 
ұшырайды, сауда жобаларын 
және жеткізу мерзімін қайта қа-
рау, тасымалдау шарттары мен 
бағыттарын таңдау бойынша 
жедел шешім қажет болады. 

– Бұл жағдайда бизнестің 
туындаған проблемамен 
бетпе-бет жалғыз қалғанын 
көреміз. Әсіресе, азық-түлік 
жүктерін тасымалдау бірінші 
боп осалдық танытты. Әрине, 
«Атамекен» палатасы, бейінді 
қауымдастықтар тарапынан 
қолдау бар, бірақ бұл Қазақстан 
мен Қытайдың үкіметаралық 
деңгейінде шешілуі тиіс, уақыты 
тым созылып кеткен мәселе. Ал 
оны бірлескен сауда ағындарына 
қызмет көрсету үшін «жұмсақ 
инфрақұрылымды» бірлесіп 
қалыптастыру тұрғысынан 
шешу қажет. Осы уақытқа дейін 
жүктерді жылжыту бөлігіндегі 
осы мәселелерді  Қазақстан 
теміржолына жүктеп келеді, 
менің ойымша, осы нақты 
жағдайда ҚТЖ тек тасымал-         
дауды орындаушы рөлінде болу 
керек, ал қалыптасқан пробле-
маны шешудегі халықаралық 
ынтымақтастық, шектеулер 
мен тыйымдар Қазақстанның 
құзыретті мемлекеттік орган-
дары құзырында болуы тиіс. 
Мемлекеттік органдар біздің 
көлік-логистикалық стратеги-
яны дамытып, логистикалық 
хаб болуға ұмтылысымызды 
ескере отырып, экспорттық 
саясатты қолдауы тиіс, – дейді 
Сергей Анашкин. 

«Транко» АҚ өкілінің айтуын-
ша, еліміздің әрбір министрлігі, 
денсаулық сақтау, сауда, ауыл 
шаруашылығы қытайлық әріп-
тестерімен қалыптасып отырған 
ахуал тетіктерін анықтап және 
барлық карантиндік шараларды 
қамтитын шешімдер қабылдау 
керек. Егер де Қытай елімен 
бірлесе регламенттер бекітіліп,  
пандемия кезеңіндегі жұмыс 
шарттары мен тасымалдау 
ережелері талқыланып, сани-
тарлық бақылау біріздендірілсе, 
бизнес карантин жағдайында, 
белгіленген ережелер бойынша 
жұмыс істеуге, тіпті, сауда мен 
тасымалдауды дұрыс жоспар-
лауға мүмкіндік беретін осы 
іс-шараларға қосымша шығын-
дарды көтеруге  дайын тұр екен. 
Алайда, екі ел шекарасында 
қалыптасып отырған жағдайды 
елдің құзырлы органдары тиісті 
деңгейде шешуге асығар емес. 
Құзырлы органдар неге үнсіз? 
Көптің көкейіндегі сауал осы...

Маңғыстау станциясын-
да құқық бұзушылықты 
болдырмау және ел ау-
мағына заңсыз келген 
тұлғаларды анықтау, 
заңсыз көші-қон ар-
наларын болдырмау 
мақсатында «Мигрант» 
жедел-профилактика-
лық іс-шарасын өткізді. 

ҚҰҚЫҚ
БҰЗУШЫЛЫҚПЕН 
КҮРЕС 

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Желілік полиция бөлімшесінің 
көші-қон қызметі тобының қыз-
меткерлері     халықаралық және 
республика ішілік қатынастағы 
жолаушылар пойыздарында, пер-
рондарда, теміржол вокзалдары 
мен өзге де нысандарда шетел 
азаматтары арасында ҚР көші-
қон заңнамаларын сақтау бой-
ынша тексеріс және алдын алу 
шараларын жүргізіп, елімізге 
келушілерге ҚР Конституция-
сының, «Халықтың көші-қоны 
туралы», «Шетел азаматтарының 
құқықтық ережелері туралы» 
заңының кейбір тармақтарын 
түсіндірді. 

– Біз бұдан бұрын Маңғыстау 
вокзалының қызметкерлерімен бір-
лесе Маңғыстау станциясына келіп 
тұрған №313 «Маңғыстау-Атырау» 
жолаушылар пойызында «Жолда 
қабылдау» кездесуін өткізген едік. 
Онда біз өзге ел азаматтарына ҚР 
Көші-қон заңнамасы және елімізде 
жүріп-тұру қағидаларын түсін-
діріп, бөтеннің мүлкін ұрлаудың 
алдын алу, құқықбұзушылыққа 
мүлдем төзбеушілік, жемқор-
лыққа қарсы күрес бағытында 
жұмыстар жүргіздік. Жалпы, мұн-
дай жұмыстарымыз тек арнайы 
іс-шаралар кезінде ғана емес, 
үнемі жүргізіліп тұрады, – дейді 
Маңғыстау  станциясындағы ЖПб 
көші-қон қызметі тобының аға 
инспекторы Эльвин Исламов.

Семей ЖТ бөлімшесі бой-
ынша сыбайлас жемқор-
лықпен күрес жұмыста-
ры биыл жаңа қырынан 
көрініс табуда. Аталмыш 
бағытта атқарылуы тиіс 
шаралар жоспары жаса-
лып, ақпараттандыру ісі 
жандана түскен.

ІНДЕТТІ ЖОЮ – 
МІНДЕТ

Қуан ЕРТІС,
Семей

Басты ерекшелік, бөлімше 
бойынша коррупциялық нышан-
дағы фактілерге жол бермес үшін 
«Адал жол» жобалық кеңсесімен 
әріптестік орнатылған. Яғни, кез 
келген теміржолшы кеңсе басшы-
сы мен менеджерлеріне қоңырау 
шалып, тікелей байланысқа шыға 
алады. Мұнымен қатар, арнайы 
қауырт желі де тәулік бойы жұмыс 
істейді. Сонымен қоса, семейлік 
теміржолшылар үшін электронды 
поштамен де хат-хабар жіберу 
мүмкіндігі бар. Бұдан өзге бөлім-
шенің өз басында сенім телефо-
ны жұмыс істеп тұр. Яғни, желі 
бойындағы кез келген салалық 
қызмет өкілі заңсыздықтарға жол 
бермес үшін немесе жемқорлық 
сипаттағы құқықбұзушылықтарға 
ұрынып қалмас үшін заңгерден 
кеңес сұрай алады. 

Теміржолдағы «бармақ басты, 
көз қыстылық» әсіресе жолаушы 
тасымалында орын алып жата-
тыны белгілі. Бұл орайда жыл 
басынан бері өңірде пойызда 
билетсіз жүру мен заңсыз билет 
сату фактілері тіркелмеген. 
Яғни, осыған дейін жүргізіл-
ген теміржол қызметкерлері 
арасында құқықтық мәдениет 
қалыптастыру, жемқорлық тәуе-
келдерінің жолын кесу бойынша 
іс-шаралар өз нәтижесін беруде.

Өткен жылы карантиндік 
шектеулердің күшейтілуіне бай-
ланысты желі бойындағы еңбек 
ұжымдарымен кездесулер өткізу 
мүмкін болмаған еді. Ал, ендігі 
аралықта «жасыл аймаққа» енген 
Семей өңірі бойынша көпшілік 
арасындағы ақпараттық жұмыстар 
жандандырылмақ. Бұл орайда 
алдағы наурыз айынан бастап 
Семей ЖТ бөлімшесінің бас заң-
герінің ұйымдастыруымен желі 
бойындағы мекемелерде жиындар 
өткізу жоспарланып отыр. 

Бетті дайындаған 
Сұлугүл БАКЕСОВА
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Сегодня в области осталось всего 52 
ветерана. Больше половины из них 
по состоянию здоровья уже не может 
выходить из квартиры без посторон-
ней помощи. Ребята в месяц один раз 
посещают их, доставляя продукты 
первой необходимости. Кроме этого, 
ими составляется список бытовых 
и медицинских товаров, в которых 
нуждается старшее поколение. 

Так, на минувшей неделе железно-
дорожники вручили 20 ветеранам и 
труженикам тыла микроволновую 
печь, мясорубку, пылесос, комплект 
кастрюль, чайники, радиотелефон, 
мультиварку, тонометр, ходунки, 

ДОРОГИЕ НАШИ ВЕТЕРАНЫ

Павлодарские железнодорожники навестили ветеранов 
Великой Отечественной войны и тружеников тыла. Во-
лонтеры доставили им бытовую технику и продуктовые 
наборы. Напомним, в АО «НК «ҚТЖ» продолжается реа-
лизация проекта «Жеңіс».

Айдана ЕРТАЙ,
Павлодар

Начальник сектора АСУ Се-
мейского отделения грузовых 
перевозок по Оскеменскому 
региону Евгений Португаль-
ский рассказал, что такую ра-
боту они проводили в феврале 
и начале марта, пока проект 
«Женiс» от Фонда социальных 
проектов АО «Самрук-Казына 
Траст» приостановлен, но 
железнодорожник не теряет 
надежду, что добрые дела 
от этой организации будут 
продолжены уже в апреле. 

– Ко Дню благодарности, 
а также к 23 февраля мы 
навестили 20 ветеранов, 
привезли им продуктовые 
наборы, – говорит Евгений 
Португальский. – Также оказа-
ли помощь в бытовых нуждах: 
двум ветеранам подарили по 
стиральной машине, также 
купили для своих подопечных 
четыре микровые печи, утюг, 
три чайника, бритву. 

По его словам, с начала стар-
та проекта «Женiс», который 
начался в апреле прошлого 
года, это был уже четвертый 
по счету визит к ветеранам и 
труженикам тыла. Вместе с 
Евгением работали начальник 
производственно-технического 
отдела Оскеменского эксплуата-
ционного локомотивного депо 

ПОМНЯТ И  ЦЕНЯТ
Участники проекта «Женiс» – работники стальной магистрали – уже с начала года оказали 
поддержку ветеранам войны и труженикам тыла Усть-Каменогорскa. Они помогли им про-
дуктовыми наборами, бытовой техникой, содействовали в решении бытовых проблем.

Ольга УШАКОВА,
Оскемен-1

На снегоборьбу ежесуточно по отделению привлекаются 
порядка 250-300 железнодорожников, работы проводятся с 
применением механизированной снегоуборочной техники 
– машин СМ-2, СДПМ, МКТ, всего по отделению в сутки при-
влекаются порядка 18-20 единиц снегоуборочной техники, 
в приоритетном порядке состоит и первоочередная выдача 
локомотивов под снегоуборочную технику. Все работы 
ведутся с обеспечением производственной безопасности и 
охраны труда. Суточный объем убранного снега составляет 
7500-8500 кубических метров, он вывозится в определенные 
места выгрузки.

В работах по очистке путей и стрелочных переводов от 
снежных заносов принимают участие специалисты разных 
хозяйств. Представители каждой организации железнодо-
рожного транспорта – путейцы, энергетики, движенцы, 
вагонники, локомотивщики и другие – трудятся согласно 
установленному оперативному плану по снегоборьбе, имея 
свою закрепленную зону обслуживания. За положением дел 
они несут строгую ответственность.

– В снегоборьбе участвуют специалисты всех смежных 
хозяйств и служб практически на всех станциях Акмолинского 
отделения ГП, – говорит начальник оперативно распоряди-
тельного отдела Расул Буратаев.

В Акмолинском отделении ГП, обеспечивающем движение 
пассажирских, пригородных и грузовых  поездов, делают 
все возможное для предотвращения сбоев перевозочного 
процесса, нарушений безопасного и бесперебойного просле-
дования составов в условиях зимних снегопадов и метелей.

Фото автора

ПРЕДОТВРАЩАЯ 
ЗАНОСЫ

В Акмолинском отделении ГП непре-
рывно ведутся работы по предотвра-
щению снежных заносов и уборке 
снега с железнодорожных путей и 
стрелочных переводов. Суточный 
объем убранного снега составляет 
7500-8500 кубических метров.

Надежда НОВИЦСКАЯ,
Кокшетау

Такие конференции в режиме 
«онлайн» здесь стали прово-
дить с конца прошлого года. 
Причина понятна: в связи с 
пандемией и ограничитель-
ными санитарно-эпидемио-
логическими мерами занятия 
физкультурой и спортом, со-
ревнования несколько месяцев 
были ограничены, а то и вовсе 
запрещены. Но на помощь 
ФСК «Локомотив» и всем спор-
тивным железнодорожникам 
пришел мессенджер ZOOM.

– Каждое утро мы обяза-
тельно проводим утреннюю 
дыхательную гимнастику 
Стрельниковой, которая заря-
жает бодростью на весь день, 

помогает в лечении многих 
заболеваний: дыхательных 
путей, опорно-двигательного 
аппарата, исцеляет от нас- 
морка и даже бронхиальной 
астмы, восстанавливает голос. 
Нужно всего лишь несколько 
минут в день на гимнастику, 
– рассказал инструктор-орга-
низатор по спорту ФСК «Локо-
мотив» Арман Зайнолдинов. 
– В течение дня еще проводим 
познавательные лекции по 
спортивным мероприятиям, 
зимним видам спорта: биатло-
ну, лыжным гонкам, вебинар 
по плаванию, велоспорту, 
семинар по легкой атлетике. 
Инструктор по спорту ФСК 
«Локомотив» Олег Кушкунов 
рассказывает о настольном 
теннисе, легкой атлетике, 

показывает производственную 
гимнастику. Также у нас есть 
темы вебинаров по шахматам, 
волейболу.

По словам Армана Зайнол-
динова, они проводят эти ин-
тернет-занятия, чтобы   люди 
не забывали о физкультуре и 
спорте. Наконец, это полезно 
всем. Ежедневно проводится 
несколько таких онлайн-ме-
роприятий.

Принять участие в таких 
конференциях ZOOM может 
любой железнодорожник, 
который выйдет на платформу 
ZOOM по ссылке, которую 
вышлют ему спортивные ин-
структоры ФСК «Локомотив». 
И заряд бодрости обеспечен!

Фото Армана 
ЗАЙНОЛДИНОВА 

средства личной гигиены. 
– Со своей командой, куда во-

шли пять человек, планируем в 
ближайшее время посетить Дом 
престарелых. Там тоже есть 47 
тружеников тыла и ветераны 
Великой Отечественной войны, 
хотим охватить вниманием всех, 
– сообщил инженер-технолог 
Павлодарской дистанции пути. 

Напомним, проект «Жеңіс» 
реализуется Фондом развития со-
циальных проектов «Samruk-Kazyna 
Trust» от имени группы компаний 
«Самрук-Қазына» в сотрудничестве с 
Фондом социальных проектов при АО 

ЕСЛИ ХОЧЕШЬ БЫТЬ ЗДОРОВ – ЗАНИМАЙСЯ!
Около 600 лекций, вебинаров, занятий гимнастикой провели спортивные ин-
структоры ФСК «Локомотив» ОО «Казпрофтранс» Оскеменского региона через 
приложение ZOOM. Благодаря им железнодорожники могут поправить свое здо-
ровье, узнать много интересного о спорте, не выходя из дома и офиса. 

СПОРТ

Ольга СТЕБЛЯНКО
Оскемен-1

«НК «Қазақстан темір жолы». В число 
волонтеров входят сотрудники груп-
пы компаний АО «Самрук-Қазына» и 
активные граждане Казахстана. 

Фото Темирлана АДИЕВА

КАК ГОВОРЯТ ЖЕЛЕЗНО-
ДОРОЖНИКИ, ОНИ ДОПОЛ-
НИТЕЛЬНО ОРГАНИЗОВА-
ЛИ ПОМОЩЬ ВЕТЕРАНАМ, 
ПОДАРИЛИ ПРОДУКТОВЫЕ 
НАБОРЫ ДЛЯ 40 ЧЕЛОВЕК. 
ИХ ПОДОПЕЧНЫЕ ТАКОЙ 
ПОМОЩЬЮ ОСТАЛИСЬ ДО-
ВОЛЬНЫ, РАДУЮТСЯ, ЧТО О 
НИХ ЗАБОТЯТСЯ, ИХ ПОМНЯТ 
И ЦЕНЯТ.

Дидар Бурбаев и дежурный 
станционного поста центра-
лизации станции Оскемен-1 
Акмарал Маратова. 

 – Проект спонсирует 
Фонд социальных проектов 
«Самрук-Казына Траст». Он 
оказывает помощь ветера-

нам войны и труженикам 
тыла, – говорит Евгений 
Португальский. – В марте 
мы пока отдыхаем, но фонд 
дальше разрабатывает свою 
концепцию помощи тем, кто 
в ней нуждается. 

Помимо этого, как говорит 
Евгений Португальский, перед 
новогодними праздниками его 
команда совместно с предста-
вителем Центрального совета 
ОО «Казпрофтранс» Айгуль 
Жайлаубаевой и председате-
лями профкомов железнодо-
рожных предприятий региона 
дополнительно организовали 
помощь ветеранам. Они по-
дарили продуктовые наборы 
для 40 человек. 

– Железнодорожные пред-
приятия региона приняли 
активное участие в акции: 
собрали средства, помогли 
с закупом продуктов, с ав-
тотранспортом, –  говорит 
Евгений Португальский. – У 
нас так совпало, что мы по 
проекту «Женiс» развозили 
продукты, и объединили 
обе акции, развезли сразу и 
праздничные наборы. 

Как говорят железнодорож-
ники, их подопечные такой 
помощью остались довольны, 
радуются, что о них заботятся, 
их помнят и ценят. 

Фото Евгения 
ПОРТУГАЛЬСКОГО

«Жеңіс»

СНЕГОБОРЬБА

Судя по прогнозам местной метеорологической службы, 
весна в Павлодарском Прииртышье обещает быть теплой, 
но очень снежной, поэтому у сотрудников стальной маги-
страли нет времени на отдых. За всю зиму 11 раз поднимали 
вторую очередь, была задействована вся спецтехника в 
Екибастузской дистанции пути.  Руководство провело все 
необходимые инструктажи с железнодорожниками, они 
полностью обеспечены зимней спецодеждой. Также в целях 
безопасности выставлены временные знаки «Поднять нож» 
и «Опустить нож». 

Сейчас работа по снегоборьбе снова перешла на усиленный 
режим. Практически каждый день в регионе наблюдается 
обильное выпадение снега. Особое внимание уделяется 
очистке стрелочных переводов. 

Екибастузские железнодорожники проанализировали са-
мые заносимые места и их ограждения. Так, в прошлом году 
на дистанции пути было установлено 120 снегозащитных 
щитов. К самым проблемным участкам относятся Шидерты 
– Екибастуз-1, ОП116 – Екибастуз-2, Майкайын – Ушколын, 
Екибастуз – Павлодар, Токибай – Акбидайык. Работники при 
неблагоприятных погодных условиях ведут круглосуточный 
мониторинг территорий.

Фото Александра ЖАБЧУКА 

ГОРЯЧАЯ ПОРА

В Екибастузской дистанции пути снегоборьба 
в самом разгаре, так как последний месяц 
зимы выдался обильным на снежные осадки. 
Всего путейцы очистили 51 километр, к работе 
привлекли 57 железнодорожников. 

Айдана ЕРТАЙ,
Павлодар
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Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

Қызылорда магистральдық желі бөлімшесінде және бөлімшеге қарасты салалық 
мекемелерде жұмыс жасайтын аруларды Халықаралық әйелдер күні мерекесімен 
бөлімше бастығы Ибраким Басықараев бастаған топ арнайы құттықтады.

МЕРЕКЕ АЙШЫҚТАРЫ

НАЗАРДАН ТЫС ҚАЛМАДЫ
Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

Теміржолшы болу – негізі ер азаматқа тән кәсіп деген түсінік қа-
лыптасқан. Бірақ жолшы, байланысшы, электромонтер, станция 
кезекшісі, жүк кассирі, вагон, локомотив депосында, вокзалдарда, 
пойыздарда жолсерік, т.б. болып еңбек етіп жүрген қыз-келіншек-
тер, апаларымыз қаншама…

Бұған дейін теміржол ғимаратын-
да вокзал шаруашылығында жұмыс 
жасайтын аруларды мерекемен 
құттықтаған бөлімше басшылығы 
Сексеуіл мен Сауран станциялары 
арасында жұмыс жасайтын әйелдер 
қауымын құттықтау үшін кәсіпо-
дақ комитеті мүшелерін арнайы 
жөнелтіпті. Мереке күні барлық 
жақсы тілек пен сыйлық тек әйелдер 
қауымына, аяулы аналарға арналды. 

Бөлімше директоры теміржолшы 
әйелдерге еншілес мекемелерден, 
облыс пен қала әкімдігінен келіп 
жатқан құттықтау хаттарын оқып, 
құрмет грамоталарымен танысты-
рып, иелеріне табыстады. Ерлер 
қауымының арнайы әзірлеген әні 
шырқалып, көтеріңкі көңіл-күй 
сыйлады. 

– Бүгінгі Халықаралық әйел-
дер күні мерекесімен бөлімшеде 

жұмыс жасайтын 185 нәзік жанды 
құттықтап, мерекелік көңіл-күй 
сыйлауды мақсат тұтамыз. Бірде 
бір жан назардан тыс қалмайды. 
Өзге станцияларда жұмыс жасайтын 
әйелдерді де құттықтау үшін ар-
найы комитет мүшелерін жібердік. 
Оларға да арнайы сыйлықтар 
әзірлеп жолдадық, – деді бөлімше 
басшысы Ибраким Басықараев.

Суретті түсірген автор    

АНАЛАРҒА  АҚ  ТІЛЕК…АНАЛАРҒА  АҚ  ТІЛЕК…

Роман ЛЮБИМОВ,
Нур-Султан

«ТЕМІРЖОЛ АРУЫ-2021»:  красивые и нежные
Работницы стальной магистрали сла-
вятся не только высоким профессионализ-
мом и редкими талантами, но и своей 
красотой и обаянием. В преддверии 
весеннего праздника 8 Марта в АО «НК 
«ҚТЖ» подвели итоги фотоконкурса 
«Теміржол аруы-2021» и назвали имена 
самых обаятельных и привлекательных 
железнодорожниц.

День, когда в душе весна, на 
лице улыбка, а в руках цветы. У 
женщин –  праздник, а вот у мужчин 
– приятные хлопоты. Поздравить 
с весенним праздником женский 
коллектив АЦУП первым пришел 
первый заместитель генерального 
директора ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» Канат Кобесов.

Он отметил, что на железной дороге 
все 365 дней в году женщин  ценят и 
уважают  за   умение создавать вокруг 
себя атмосферу доброжелательности, 
при этом с максимальной отдачей 
выполнять профессиональные обя-
занности. Трудясь на ответственных 
и важных производственных участ-
ках, представительницы прекрасной 
половины находят время, силы, 
душевное тепло и для семьи, остава-
ясь  хранительницей очага, нежной  
матерью,  рачительной хозяйкой,   
благородной дочерью, сестрой.

– С женщинами связана   теплота 
весеннего солнца. Желаем вам  без-
граничного счастья, исполнения же-
ланий,  здоровья, долгих счастливых 

дней  и успехов в делах, – пожелал 
Канат Кобесов.  

Работа у диспетчеров сложная, 
требует максимальной концентрации  
внимания,  их вклад в обеспечение 
бесперебойного и безопасного дви-
жения поездов неоценим.

Сегодня в АЦУПе работают  85 
диспетчеров, из них  26 женщин.  
Все они  профессионалы, имеющие 
большой опыт работы в службе дви-
жения.

Старший диспетчер Ляззат Кальпе-
баева работает  на железной дороге 35 
лет.  Свою работу она ценит и любит. 

– Нам очень приятно было полу-
чить поздравление от  руководителя 
непосредственно на своих рабочих 
местах в день праздника. Это уже 
становится доброй традицией, – 
сказала она. 

Сердечно поздравили  женщин 
и выразили слова  восхищения и 
признательности заместитель гене-
рального директора  по организации 
перевозочного процесса ТОО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» Марат Ибраев,  
исполнительные директора Максут 
Ибраев,  Кумисбек Матжанов и другие.

Фото Александра ЖАБЧУКА

ОТМЕЧАЮТ С ЛЮБОВЬЮ
Приятно начать работу с букетом цветов. Уже по традиции, 
поздравления с Международным женским днем 8 Марта 
принимали сотрудницы  автоматизированного центра 
управления перевозками (АЦУП). Букетами цветов и по-
дарками выкладывало фундамент хорошего настроения у 
коллег руководство АО «НК «Қазақстан темір жолы» и ТОО 
«КТЖ – Грузовые перевозки».

Айлин БАУРЖАН,
Нур-Султан

Конкурс проходил в режиме «он-
лайн». Поучаствовать в нем могли 
все сотрудницы ҚТЖ, независимо от 
возраста, опыта работы на железной 
дороге и семейного положения. Выби-
рать лучших из лучших всегда непро-
сто, поэтому победительниц решили 
определить с помощью голосования на 
официальном сайте компании. 

Конкурсные заявки принимались 
до 25 февраля, а онлайн-голосование 
прошло с 1 по 4 марта. 138 ярких участ-
ниц – настоящий праздник красоты и 
обаяния, и лишь три призовых места 
и 7 номинаций. Выбор действительно 
был сложным. Однако самое большое 
количество голосов набрала дежур-
ный железнодорожного вокзального 
комплекса Астана Айгуль Баграмова,  
заслуженно став победительницей 
«Теміржол аруы-2021».

– Я была приятно удивлена и очень 
рада победе! Особенно тронуло то, что 
столько людей поддержали меня. Это 
придавало уверенности. Спасибо всем, 
кто проголосовал за меня. И отдельно 

хочу поблагодарить компанию за этот 
замечательный конкурс, ставший для 
нас настоящим подарком к 8 Марта, 
– поделилась красавица-железнодо-
рожница.

Айгуль Баграмова работает в ҚТЖ 
с ноября 2019 года. Она стала первой 
железнодорожницей в семье и о своем 
выборе не пожалела.

– Железная дорога – это безопас-
ность, надежность, сплоченный кол-
лектив и уверенность в завтрашнем 
дне, – говорит победительница. 

Второе призовое место, по резуль-
татам голосования, получила ведущий 
инженер по безопасности и охране 
труда Актобинского отделения грузовых 
перевозок Алтын Жумагулова.  Еще 
одна участница из Актобе – товарный 
кассир центра расчетов Актобинского 
отделения грузовых перевозок Айнур 
Жумашева –  удостоилась третьего места. 

В номинации  «Самая креативная» 
победительницей стала инженер пер-
вой категории Алматинского филиала 
по ремонту пассажирских вагонов АО 

«Вагон-сервис» Жулдыз Абыканова. 
«Самой элегантной» признана ме-

неджер департамента корпоративной 
безопасности АО «НК «ҚТЖ» Азиза 
Урумханова.

«Самой нежной» – дежурный 
вокзального комплекса филиала АО 
«НК «ҚТЖ» – «Железнодорожный 
вокзальный комплекс Астана» Зере 
Муканова, «Самой вдохновляющей» 
– ведущий экономист регионального 
филиала «Северный» АО «Пассажир-
ские перевозки» Жанар Джебекова, 
а «Самой изящной» – менеджер по 
производственной безопасности ТОО 
«Пассажирские локомотивы» Наргиза 
Русалиева. 

Номинации «Самая красивая улыб-
ка» удостоилась дежурный по станции 
Денисовка Костанайского отделения 
грузовых перевозок Сунаханум Асель-
дерова.

Все обладательницы призовых мест 
и номинаций получили дипломы и 
памятные призы от руководства АО 
«НК «ҚТЖ».

 САМЫЙ СВЕТЛЫЙ ДЕНЬ 
 В Международный женский день 8 Марта в Карагандинском 
филиале ОО «Казахстанский отраслевой профессиональ-
ный союз работников железнодорожного, автомобильного, 
воздушного и водного транспорта» прошло чествование 
женщин-ветеранов профсоюзного движения.

В этот день в холле Карагандинского 
отделения дороги царила праздничная 
атмосфера, звучала музыка и самые 
теплые слова поздравлений  в адрес 
прекрасной половины.  В честь этого 
приятного события каждой виновнице 
торжества дарили яркие тюльпаны. 

Кроме того, женщинам-ветеранам 
была оказана благотворительная помощь. 
Председатель регионального Совета 
ветеранов Марьяш Кумекова  выразила 
признательность за оказанное внимание, 
а затем дала мудрые советы и настав-
ления молодым железнодорожникам.

В ходе мероприятия председатель 
Карагандинского филиала профсою-
за Яхия Альмусин также поздравил 

женщин-ветеранов.
– Пусть в ваших домах всегда будет 

уютно и тепло, пусть на работе все скла-
дывается благополучно.  Здоровья вам, 
вашим детям и внукам – пожелал он.

Праздничная встреча прошла в 
теплой обстановке и надолго запом-
нится всем, кто присутствовал на ней.

Фото автора 

Светлана МОГАЙ,
Караганда

төрағасы Н.Нұрышевтар бастамасымен   
өлке темір жолының барлық желісінде 
еңбек ететін мыңға тарта әйелдер қа-
уымына ықылас бірдіріліп, сыйлықтар 
ұсынылды. 

Сондай-ақ бөлімше ғимаратына интерак-
тивті тақта орнатылып, онда басшылардың 
құттықтауы үздіксіз көрсетіліп тұрды.

Суретті түсірген автор    


